
Spravodaj c 76  
- 9.9.2010 o 17.00, Holokaust a osudy deti Dominika Skuteckeho, vila Dominika 

Skuteckeho, Horna 55 
+++++++++++++++++++++++++ 

- 10.9.2010 o 17,00 so slovenskými autormi z Dolnej zeme, Vojvodiny, Srbska. Letnej 
itárni u erveného raka NAHÁ  MYSE

 

+++++++++++++++++++++++++ 
Zdru enie ivá Voda Turzovky a ALUMNI   klub  (klub absolventov) STU  

Vás pozývajú na predná ku  

Dr. Cyrila Hromníka  

Sloveni, Slováci,  kde sú va e korene. 
K prame om najstar ej histórie Slovenska pribli ne od roku 3000 pred Kristom  

13. septembra  2010  o 16.00 v miestnosti . S1-(Poslucháre Jána Andreja Segnera), I. 
poschodie, Strojnícka fakulta STU,  Nám. slobody 17  

Dr. Cyril Hromník , slovenský historik dlhodobo ijúci v Ju nej Afrike, kde pracuje 
ako bádate  rannej histórie Afriky a Indického oceánu, zaoberá  sa hlavne výskumom pôvodu 
Quenov a Otentottuov 

+++++++++++++++++++++++++ 
- 13. 9. 2010 o 18:30 hod. v Evanjeliza nom centre QUO VADIS Farnosti Najsvätej ej 

Trojice, Hurbanovo námestie v Bratislave. Predná a bude Mgr. Ing. tefan robár, 
CSc. predná ku as - dar a úloha  

+++++++++++++++++++++++++ 
- 14. septembra  2010  11.00 

 

predná ka Sloveni, Slováci,  kde sú va e korene. 
K prame om najstar ej histórie Slovenska pribli ne od roku 3000 pred Kristom   

Dr. Cyril Hromník , slovenský historik dlhodobo ijúci v Ju nej Afrike, kde pracuje ako 
bádate rannej histórie Afriky a Indického oceánu, hlavne  sa zaoberá výskumom pôvodu 
Quenov a Otentottuov 
Aula Obvodného  úradu CENTRUM 1/1 v Pova skej Bystrici. Dr. Cyril Hromník bude hos om 
éfredaktora dvojtý denníka KULTÚRA Teodora Kri ku. 

+++++++++++++++++++++++++ 
- 14. 9. 2010 o 18:00 hod. na Zrínskeho ulici . 2 v Bratislave. Predná a bude Mgr. Ing. 

tefan robár, CSc., predná ku lovek - tvorca mýtov 
+++++++++++++++++++++++++ 

- 20. september 2010 (pondelok) od 17.30 hod. do 19.30 hod. Crowne Plaza Hotel (sála 

LONDON), Hod ovo námestie 2, predná ka TIM EVANS 
/Adam Smith Institute, Londýn/ 

+++++++++++++++++++++++++ 
Bratislavske misie 



Pozývame vás na modlitby za Bratislavu, priamo v uliciach starého mesta. Chceli by sme sa 
takýmto spôsobom prihovára za konkrétne miesta, námestia, ulice, budovy a samozrejme za 
udí, ktorí tam ijú, bývajú, pracujú, oddychujú alebo len chodia okolo. 

Tieto modlitby budú prebieha v ase od 8.septembra do 8.októbra v dy:  
V pondelok, stredu a piatok od 16:30 do 17:30  
Stretneme sa v dy o 16:30 pred vchodom do Dómu a odtia sa po krátkom úvode rozídeme 

do ulíc a na námestia modli sa v skupinkách asi po dvoch alebo troch u och. Modli sa 
mô ete akouko vek formou, rozmanitos je vítaná, na veku nezále í.  
Pre o pred Dómom? Pova ujeme to za symbolické miesto preto e odtia vy la misijná 

výzva od otca Arcibiskupa, ktorý vyhlásil na október 2010 Bratislavské misie.  
ím nás bude viacej tým viacej milosti sa mô e rozlia v uliciach Bratislavy práve po as 

misií ale ur ite aj pred nimi a po nich. Nikdy nevieme ako si Boh pou ije na e modlitby. Preto 
neváhajme a pomô me Bratislave aby nad ou opä za iarilo svetlo.  
Te íme sa na vás     Modlitebný tím bratislavských misií 

+++++++++++++++++++++++++ 

Narodna encyklopedia sportu 

http://www.sportcenter.sk/encyclopedy/?q=content/chod%C3%A1k-ivan

 

http://www.osobnosti.sk/index.php?os=zivotopis&ID=59539

 

http://sk.wikipedia.org/wiki/Ivan_Chodák

 

http://en.wikipedia.org/wiki/Ivan_Chodák

 

+++++++++++++++++++++++++ 

Podporne pohladnice. Napiste na pohladnicu z Vasho mesta tento text a pomozte podporit 
zotrvanie Jazdeckej sochy krala Svatopluka na cestnom nadvori Bratislavskeho hradu! 

Vá . pán 
RICHARD  SULÍK 
predseda 
Národná rada SR 
Námestie A. Dub eka 1 
811 03 BRATISLAVA   

Vyjadrujem svojím podpisom jednozna nú podporu zotrvaniu 
Jazdeckej sochy krá a Svätopluka na estnom nádvorí Bratislavského 
hradu!   

Miesto, dátum                         Podpis Meno, Priezvisko 

http://www.sportcenter.sk/encyclopedy/?q=content/chod%C3%A1k-ivan
http://www.osobnosti.sk/index.php?os=zivotopis&ID=59539
http://sk.wikipedia.org/wiki/Ivan_Chod�k
http://en.wikipedia.org/wiki/Ivan_Chod�k


 
Xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx  

(Prosím Vás investujte nieko ko centov do záchrany sochy, ktorá je 
symbolom slovenskej tátnosti a Slováci sa na jej bronz zozbierali! 
Treba ich posiela IHNE , lebo teraz sa to láme! Kto si to mô e 
dovoli a sedem 

 

ka dý de ...                                            
Drahoslav Machala, spisovate ) 

+++++++++++++++++++++++++ 

Hencovské mami ky 
http://azn.nawebe.net/view.php?nazevclanku=hencovske-mamicky&cisloclanku=2010090001

  

Slovenské mami ky, pekných synov máte, vychovali ste ich, na vojnu ich dáte. Spieva sa v 
jednej slovenskej udovej pesni ke. A veru to v minulosti asto bývalo tak, e mu i boli 
ivite mi svojich rodín a ich milované man elky sa starali o výchovu detí, ktorých bývalo v 

tradi ných slovenských rodinách neúrekom.    

A aj ke pe azí nemávali ve a, mali sa naozaj radi a cítili bezpe ne, lebo vedeli, e ozajstnou 
láskou milujúci man el sa o rodinu postará a v prípade nebezpe enstva ju s pomocou Bo ou 
aj ochráni. Ko ko synov a mu ov slovenských mami iek stato ne zahynulo v boji, ke bránili 
milované Slovensko pred nájazdmi Húnov, Turkov, alebo v boji za Bohom dané právo 
hovori materinským jazykom, i za národnú autonómiu?   

No, ale asy sa naozaj rýchlo zmenili, ale aj hodnoty sa poprevracali a hoci ijeme v modernej 
a bohatej Európskej Únii, stato ne a neúnavne pracujúci slovenskí robotníci, ako kedysi, tak i 
dnes, aj keby si nohy po kolená alebo ruky a po lakte zodrali, nezarobia ani z aleka to ko, 
o pracujúci ob ania Rakúska, Nemecka, alebo Talianska. To, o zarobí robotník na 

Slovensku nesta í ani na nájomné a u vôbec nie na jedlo pre enu a deti, i na hypotéku, o 
treba stoj o stoj v as a bez otá ania spláca . Pre i z platu 350 eur pri európskych cenách 
tovaru sa v dne nej dobe skôr rovná zázraku. A tak slovenské mami ky chtiac, nechtiac 
svojich mu ov a synov do sveta pre plácu za prácou posielajú, deti do kôlok odkladajú a 
chápu sa vo fabrikách vretena. A dnes u aj úspe ne bojujú a ukazujú svojím mu om, ako sa 
za právo na spravodlivú mzdu u novodobého otrokára bojuje.  

Po siedmich d och ostrého trajku a blokovaniu prístupových ciest sa 300 stato ným i kám z 
textilných fabrík Kali Agro a Slo. vi z Hencoviec podarilo vybojova v rokovaniach s 
talianskymi zamestnávate mi nárast miezd o úctyhodných 15% o je 50 eur. Kie by sa 
prebudili aj kres anskí odborári a v duchu evanjelia a sociálneho u enia Cirkvi sa aspo tak 
anga ovali v boji za zachovanie udskej dôstojnosti pracujúcich mu ov a ien, ako to robia 
neokomunistickí odborári. Lebo ak sa plánuje zvy ovanie platov pre európskych úradníkov o 
viac, ako dvesto eur mesa ne, malo by sa plánova aj primerané zvy ovanie platov 
pracujúcim mu om a enám na Slovensku.    04. 09. 2010  Anton ulen  

http://azn.nawebe.net/view.php?nazevclanku=hencovske-mamicky&cisloclanku=2010090001


Tak uz aj Madari a Cesi su v tom!!   

Moji mili spolupatrioti! Tak som ten rovnoramenny patriarchalny Svatoplukovsky kriz objavil 
aj u Madarov a Cechov.  
Ti, ktori sa neuzdravili z 2. svetovej vojny, ktoru pouzivaju ako kovac kladivo na ubijanie 
narodov a maju vidiny diablov aj tam kde nie su, sa iste potesia, ked im poviem o mojom 
najnovsom objave patriarchalnych rovnoramennych krizov.  
Budu mat dalsi dovod obvinovat z certov a diablov aj Cechov, aj Madarov. Budu sa velmi 
tesit, ze mozu obvinit z fasizmu a neonacizmu aj Prahu aj Budapest. Ich ideologia tyranie 
neoliberalizmu premoze kazdeho na svete. 
Dufam, ze budu potom oslavovat ich konecne vitazstvo. Ale, najprv by mi mali slubit velku 
financnu odmenu (najlepsie v dolaroch) za moj objav. 
No, dobre, ked mi teda slubuju velku financnu odmenu, a slubuju mi poslat peniaze do mojej 
Banky Zlateho Telata, tak im prezradim moj objav. 
Po prve:   Na Staromestskom namesti v Prahe je kostol, na ktorom su tri patriarchalne krize. 
Dva maju dve nerovnoramenne ramena, take regularne nasske cyrilometodske. Ale ten treti!!!  
Och, ten treti, beda, beda, prevelka beda! Teda ten treti kriz ma rovnako velke ramena. 
Predstavte si, ramena su rovnakeho rozmeru ako ten na Svatoplukovom stite na Bratislavskom 
hrade!!  Fasisti, fasisti, fasisti, neonacisti, neonacisti to musia byt v tej Prahe! 
Po druhe:  Tu, v Amerike som objavil dalsich fasistov. Ti zase propaguju fasisticky dvojity 
kriz s rovnakymi brvnami na Hungarian paprika, "Magyar csemege paprika". Ten "fasisticky, 
gardisticky" kriz je sucast znaku Kralovstva uhorskeho. Na lavej strane je znak Chorvatska - 
biele brvna a na pravej strane je teda ten "fasisticky, neonacisticky" rovnoramenny kriz. 
Hroza nad hrozu! Akoto-cozeto-takoto ti Madari mozu propagovat staroslovensky "fasisticky, 
neonacisticky" kriz? Tu musi NR SR zvolat Sulika a ten vsevedko to vsetko musi 
prekontrolovat. On musi zvolat jeho super komisiu prevysokokvalifikovanych mudrcov nad 
vsetkych mudrcov sveta a ta musi prehodnotit vsetky historicke narodne hodnoty Cechov a 
Madarov. Ta rozhodne ci Madari a Cesi mozu sa hlasit ku svojej historii. A to im bude tym 
narodom beda, beda im beda! Isteze veza kostola sv. Havla v Prahe, aj Hungarian paprika 
budu vymazane z tohto sveta raz a navzdy. My im ukazeme! Nijaky Svatopluk, nijaky cesky 
kostol, nijaka madarska paprika s rovnoramennymi krizmi nebudu jestvovat na nasej 
zemeguly. Zemegula patri iba nam...               

Teraz len dufajme, ze ani Madari, ani Cesi neurobia ocistnu revoluciu a nevyhodia 
komisiu so sefom z okna.  

+++++++++++++++++++++++++ 
oho sa e te musíme do i ? 

(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 
23. augusta 2010. 

www.pansu.sk

    

Francúzska histori ka Muriel Blaive, zaoberajúca sa dejinami esko-Slovenska, pri om pod 
nimi 

 

ako sama vyhlási 

 

vníma iba eské dejiny, povie pre jeden ná denník celkom 
jednozna ne: Slovensko pre západoeurópskych historikov bohu ia prakticky neexistuje . 
Ako sa alej dozvedáme, po as túdijného pobytu v Komárne zistila, e Ma ari stále majú 
ma výu bu aj v sloven ine, ale mladí Ma ari, s ktorými pri la do styku, nevedia po 
slovensky prakticky ani slovo a e star í Ma ari boli vo i slovenskej komunite otvorenej í 
a boli lep ie integrovaní . Zdá sa teda, e niekde je chyba.  

http://www.pansu.sk


V tých istých novinách sa do ítame, e Ma ari pripomenuli Bratislave autonómiu 

 
a oficiálna Bratislava ni . O de uverejnia tie isté noviny lánok, pod a ktorého 
kontroverznú sochu Svätopluka z Bratislavského hradu zrejme presunú inam. A vymenujú 

celý rad chýb tejto sochy. V tom istom vydaní je v ak aj lánok o oslave inej sochy, ale u 
nekontroverznej sochy krá a tefana v (e te stále) slovenskom Komárne, za ú asti bývalého 

ma arského prezidenta a poslancov Mosta-Hídu 

 
Zajaca a Dostála. Teda Slovákov 

(Poznámka redakcie: skuto ne Slovákov?), ktorí pova ujú tefana aj za slovenského 
krá a , a prirodzene sa soche pri li pokloni . Tak e tefan mô e by aj slovenským krá om, 
zatia o Svätoplukov epitetón krá starých Slovákov preká a. Vedie k krípaniu zubami. Je 
to vraj historický nezmysel. Akoby Slováci osadením sochy Svätopluka kone ne dobyli 
Bratislavský hrad a to je zle! Akoby Bratislava nebola SLOVENSKÝM hlavným mestom!  

Zatia o slovenská polícia zbije mladých udí, ktorí chceli vzda hold Svätoplukovi na 
Bratislavskom hrade, ako pí u tie isté noviny, na komár anskú oslavu pri lo aj nieko ko 
mladých prívr encov z ma arského nacionalistického Hnutia 64 úp . Tých nezbije nikto.  

Apropo: Svätopluk a Francúzi. Kritici vy ítajú 

 

okrem kade oho iného 

 

aj dvojramenný 
krí (ako fa istický symbol) na tíde Svätoplukovej sochy. Pritom pravda je taká, e v roku 
870 stal sa Svätopluk krstným otcom Arnulfovho ( o bol franský krá ) syna, ktorý dostal 
meno Zventibold a neskôr bol vládcom Lotrinska, a odvtedy je aj lotrinským symbolom 
dvojramenný krí , pod ktorým bojovali Francúzi v druhej svetovej vojne proti fa izmu. To, e 
ho Zventibold dostal od krstného otca, uvádza aj wikipedia. A Svätoplukovi, Rastislavovi a 
Koce ovi priniesli tento symbol sv. Cyril a Metod e te v 9. storo í. Tak e ná dvojramenný 
krí (a teda aj na u vlajku?) spája s fa izmom je prinajmen om neférové. 
V na ej vláde u nemáme to ko kritizovaných nacionalistov , ústretovo rozmý ame nad 
zmiernením zákona o strate tátneho ob ianstva po prijatí druhého, no spoza Dunaja nepo u 
o nijakej ústretovosti. Naopak, bude masívna agitácia a po et ob anov ju ného suseda sa 
nafúkne najmenej o 400-tisíc.  

Ktorási eská televízia odvysiela v jeden augustový ve er koncert Na krásnom modrom 
Dunaji , sprevádzaný nádhernými poh admi na v etky táty, ktorými Dunaj preteká, no 
Slovensko si nev imne, obíde ho! Z Viedne sko í hne do Budape ti! A my na to ni .  

V etky táty eurozóny odsúhlasia pô i ku zadl enenému Grécku v rámci európskej solidarity, 
jediné Slovensko nie. Slovensko sa akoby úmyselne zo (solidarizujúcej) Európy vy lenilo. 
Akoby chcelo skríknu : Nás si nev ímajte, my tu nie sme!  

Na a verejnoprávna televízia nedostane ancu vysiela zápasy slovenskej futbalovej 
reprezentácie po tom, o masy mladých so slovenskými symbolmi sa nadchýnali jej úspechmi 
v Ju nej Afrike. Po tom, o sa v praxi prejavovalo ( kodlivé?) vlastenctvo slovenskej 
mláde e...  

Zákon o spievaní slovenskej hymny na za iatku a konci kolského roka je na posmech... 
Aj vy cítite, e niekde je chyba? Kde v ak?  

Chyba je v eobecne v nás, v nás, neprebudených Slovákoch. V nás, v národe, ktorý si aj 
v tre om tisícro í dovolí taký pás , akým je pokojamilovnos a oh aduplnos .   

No predov etkým v tých z nás , ktorí sa necháme zvoli do ela tohto národa, prípadne 
berieme platy za funkcie, ktoré neodmietame, ale nerobíme v nich to, o je pre ka dý iný 



národ prirodzené. Nielen e nebojujeme za svoje záujmy, asto o nich ani len ne ípime 
a nezriedka dokonca bojujeme proti ním. 
Kedy sa prebudíme, Slováci? oho sa e te dovtedy musíme do i ? 

Ing. Marián Tká

 
+++++++++++++++++++++++++ 

Odbornej komisii

 
na ele s osobou, ktorá je historických vedách venujúcich sa obdobiu 

ranného stredoveku laikom, vadí na Jazdeckej soche krá a Svätopluka najmä zobrazenie 
dvojkrí a, ktoré vraj pripomína znak Hlinkovej gardy. Pozrite si v prílohe, ako zobrazovali 
dvojkrí na títoch rytierov dobové kresby. 

-  
Za iatkom 10. storo ia vládol v Lotrinsku (na území dne ného severovýchodného Francúzska) 

knie a Svätopluk, v dobových prame och písaný ako Zuentibolch. Bol synom nemeckého cisára 
Arnulfa a krstným synom ná ho ve komoravského krá a Svätopluka I. A ke e dávnym znakom 
Lotrinska je dvojitý krí , je vysoko pravdepodobné, e spolu so Svätoplukovým menom 
presko il do Lotrinska aj symbol dvojitého krí a ... V 15. storo í sa Lotrinským knie a om roku 

1431 stal René z Anjou, pri om prebral aj tradi ný znak Lotrinska 

 

dvojkrí .  

René z Anjou (V imnime si dvojkrí e na títoch 

 

takto bol znázor ovaný klasický 
dvojkrí na títoch rytierov 

  

+++++++++++++++++++++++++ 
Aj Arabi o Svätoplukovi !!!  

Drahí priatelia, spoluob ania  

ako u vieme, ná milovaný vysokovzdelaný predseda 
parlamentu

  

tuho uva uje o likvidácii sochy krá a Svätopluka 
z Hradu. Z jeho vysokointelektuálnych výrokov o tejto soche aj 
najsprostej í facebooker pochopí, e socha nevyjadruje vlastne 
ni iné ako prepojenie Svätopluka s Ficom, Ga parovi om a Pa kom. 
Ba e te hor ie - spojenie Svätopluka s Hlinkovou gardou. A to sa 
e te nevyjadril k tomu, kto sochu Svätopluka spáchal. Ba ani 
k faktu, o ktorom tento ná slovenský Cicero bol v jednej 
rakúskej re tike Rakú anov pou i , e Svätopluk vlastne písal 



latinkou a v cyrilike iba karedo nadával (a dokonca im povedal 
ako).  

Tak e sa mu skrátka Svätopluk nepá i teda Svätopluk esse 
delendam!

 
(musí by zni ený). A preto u zostavil komisiu, 

ktorá nám sprostej ím v etko polopate vysvetlí.    

No a tak Svätopluk pravdepodobne poputuje z Hradu do depozitu 
pod Hradom ku Stalinovi, Gottwaldovi, kde sa nachádzajú aj 
ostatné bratislavské sochy.  

Ale nebol by to ná prenikavým rozumom obdarený predseda 
parlamentu keby s týmto skon il. Do análov sa ná obdivovaný 
Rí o ur ite zapí e tým, e Svätopluka vraj oskoro nahradí 
sochou Hrdina na ich ias  alebo Príbeh ozajstného loveka .  

Pozor, ale nie v komunistickom ale v modernom ponímaní! A to: 
ako figurálne stvárnenie mladého mu a z bronzu, ktorý 
v o úchaných rifliach sedí uprostred asi 20 miliónov eur a u 
z dia ky na om zrete ne vidno, ako ve mi z nich nechce ani cent. 
Ide o vskutku geniálne rozhodnutie, lebo socha bude mladých udí 
dojemne povzbudzova k nekorup nému správaniu.  

Ale mo no by sa to dalo e te vylep i napr. nejakou 
dúhovou

 

postavou ne ného holi a, najlep ie sú asne konzumenta 
marihuany.  Tu treba rázne odmietnu - ako celkom neprijate né 
a priam provokatívne návrhy KDHákov o súso í heterosexuálnej 
rodiny. No fuj!  

Nie je zlý ani návrh Ferinka ebeja (t. . z Hídu) na sochu 
Neznámeho zamatového revolucionára s jarmulkou . No mohol by to 
by problém, preto e v etci títo zamatoví revolucionári sú dnes 
u dobre známi.  

Ako kompromisný návrh by mohlo zo a mohutný úspech súso ie 
Známa celebrita , stvárnená ako TV-moderátorka so zástupom 
tisícky jej intímnych partnerov na spôsob ínskej terakotovej 
armády. 
V samotnom meste by zostala iba socha ne kodného blázna Sch ne 
Náciho, o ktorom doteraz nikomu nedo lo, e u pod a mena musel 
by nacista, tak ako ná milovaný Rí o jasnozrivo usúdil, e 
Svätopluk je podozrivý z lenstva v Hlinkovej garde ...   

(See attached file: Arab.cestopis zo za .10.stor..doc .doc) 

+++++++++++++++++++++++++ 
Nevzdelanost predsedu parlamentu je zarazajuca, aj preto asi mal taky uspech u nevzdelanej 

mladeze pri parlamentnych volbach. Je typickym predstavitelom  zlyhania skolskeho systemu, 
aj ked nevyrastal na Slovensku. 

+++++++++++++++++++++++++ 
Protest proti projevu Maríny Závacké v po adu STV1 Správy a komentáre  

Vá ený pane editeli, 
pí u Vám z Moravy. Nejsem ech, hlásím se k národu moravskému. Ústava R 
zakazuje odnárod ování a národnostní diskriminaci, ale jaká je praxe? 
Kterých národ , národností a etnických men in se v praxi právní ochrana 
týká? Na to Vám odpoví mnohý národnostní Moravan to, co bych Vám odpov d l 
já Jsem ob anem pro Vás ji cizího státu (který jsem si svobodn nevybral) 



a nep íslu í mi vyjad ovat se k vnit ním zále itostem Slovenské republiky, 
které se mne osobn netýkají.  

Vyjád ení Va í pracovnice Maríny Závacké se mne ale jako Moravana osobn 
týká. Jako historik um ní nemusím pova ovat jezdecký pomník krále 
Svatopluka za nejzda ilej í jezdecký pomník na sv t . Jsou origináln j í 
jezdecké sochy - t eba socha svatého Václava na obráceném koni v Praze, 
jakkoli ji lze pova ovat za dehonestující, jsou jezdecké pomníky ztvárn né 
s v t í lehkostí - jako jedna z dvojice jezdeckých soch, kterou socha 
dokázal ukotvit pouze na nohách vzepjatého kon , ani by si musel vypomoci 
ohonem, jako u sochy druhé a také bratislavské sochy Svatoplukovy. A mohu 
mít oprávn nou výhradu k textu na pomníku, ve kterém se Svatopluk nazývá 
"slovenským králem". Ka dý, kdo je ochoten v novat n kolik minut svého asu 
seznámením se s dobovými texty z as Svatoplukových, jako í s pojmem 
"rex" v nad asové latinské terminologii, má mo nost shlédnout d kazy o tom, 
e Svatopluk byl králem, jakkoli v eských kolách nás u ili n co jiného. 
Mohu ale vyslovit otázku, pro pomník pomíjí fakt, e Svatopluk byl (i) 
králem moravským. Ji zesnulý eský historik Du an T e tík svého asu 
pravil v eském rozhlase, e "Velká Morava" byl první eský stát. Kroniká 
Dalimil psal o p enesení koruny z Moravy do ech. P esto za socialismu byl 
Svatopluk b n ozna ován nejen v u ebnicích za kní ete a existence 
(velko)moravských král byla ignorována. Pokud by m l Du an T e tík pravdu 
a "Velká Morava" byla skute n prvním eským státem, ptám se, pro dne ní 
eský stát nestaví sochy svým prvním " eským" král m. Ale to je u jiné 

téma.  

Nejsem ani fa ista, ani nacista. Podobné ideologie jsou mi zcela cizí. 
Symboly Hlinkových gard a Slovenského tátu byly ale p evzaty z 
tisíciletého symbolu dvouramenného k í e a ne naopak. Pokud bych se cht l 
vydat ve stopách úvah Maríny Závacké, m l bych snad oso it byzantské císa e 
z propagace slovenského fa ismu? Nezní to absurdn ? A jak je to v bec s 
objektivitou i tenden ností M. Závackou u ité argumentace? S oním máváním 
fotek barokních zámk jinde v Evrop ? Chce nám snad Marína Závacká tvrdit, 
e nikdy nebyla v Budape ti, kde na st edov kém, v baroku i pozd ji 
p estav ném Budínském hrad stojí hned n kolik jezdeckých soch z 20. 
století - a nikomu, ani slovenským i moravským turist m tam nevadí! Zp sob, 
jakým se Marína Závacká vyjad ovala o so e krále Svatopluka na 
Bratislavském hrad

 

mne osobn  jako Moravana urá í. Jsem si v dom, e z 
Prahy, ve které do zna né míry vládnou práv Moravané (jací ov em?), 
pravd podobn ádný protest nep ijde. Marínu Závackou osobn neznám a 
netvrdím, e znám do posledního detailu v echny její odborné práce. Necítím 
k ní ádnou osobní zá . Ale protestuji proti jejímu projevu ve Slovenské 
televizi. Nám národnostním Moravan m b hem politického vývoje st ední 
Evropy za posledních 150 let nezbylo skoro nic. Vlastní parlament jsme 
ztratili, na e tradi ní území nám cizí politici rozbili, kdo se hlásí k 
moravskému národu, je b n a beztrestn zesm ován a poni ován. Doba, kdy 
jsme od roku 1993 z Moravy vd n shlí eli ke Slovenské republice, kterou 
jsme pova ovali za zázra ný stát, ve kterém sloven tí politikové 
p istupovali k národnostním Moravan m s úctou jako k jiným slovenským 
ob an m, je do zna né míry také pry . Co zbylo po vstupu Slovenska do EU z 
moravské národnostní men iny na Slovensku? Co zbylo ze Spolku Moravan na 
Slovensku, z asopisu Moravský hlas, z Národnostního magazínu Slovenské 
televize, ve kterém sm li vystoupit i národnostní Moravané (v c pro nás v 
eské televizi tehdy zcela nep edstavitelná!) Nic? Ale n co mi jako 
národnostnímu Moravanovi p ece jen zbylo. Srdce a pam .  

Být Slovákem, za slova, která pronesla Marína Závacká ve Slovenské televizi, 
bych se hluboce styd l. P ípadné st hování Svatoplukovy sochy do depozitá e 
nebo jinam do ústraní bych vnímal jako národní hanbu. Ale cht l bych Va í 
pod ízené Marín Závacké p ipomenout, e eventuelní st hování Svatopluka na 
jiné, ned stojné místo, by se zdaleka netýkalo jen Slovák . Bylo by v emi 



moravskými patrioty vnímáno jako zjevná urá ka moravanství. Ne v n jaké 
p epjat nacionalistické, ale naopak ve zdrav sebev domé podob .  

Ma a i ve 20. století stav li sochy krále t pána v Ma arsku jak na b ícím 
pásu. Nic proti tomu nemám a pat ím k milión m lidí na této planet , kte í 
proti tomu neprotestovali a protestovat nebudou. P iznávám, e mne nijak 
neurá í ani socha tého krále t pána v Komárn na Slovensku. Byl to toti 
král uherský - spole ný král tehdej ích Ma ar i Slovák .  

Ale to, co se d je dnes na Slovensku ohledn Svatoplukovy sochy, asi v 
plném rozsahu nechápu. Nemá snad Slovensko vlastní stát? Nebo ho u mít 
nechce? Stydí se za svoje d jiny, za symboly, velikány? Komu tím chce v 
d jinách vyklidit místo?  

Karpatská kotlina je dost velká pro Slováky, Moravany i Ma ary. Také pro 
jejich sochy. Na Svatopluka nám prosím nesahejte. Ano, postavili jste ho Vy, 
Slováci. Ale je a v dycky bude i ná . Pokud chce n kdo nazývat "Velkou 
Moravu" Rí ou ve koslovenskou, nijak zásadn mne to nevzru uje. lo o stát 
na ich spole ných p edk . Ale pokud n kdo chce násiln p episovat d jiny a 
mazat Moravu z jejích d jin, p ítomnosti i budoucnosti, to u mi lhostejné 
není  

Mgr. Robert Keprt 
historik (um ní) 
Morava 

+++++++++++++++++++++++++  

Vá ený pane prezidente SR, vá ení poslanci NR SR,  

protestuji proti snaze n kterých ob an SR p est hovat sochu krále 
Svatopluka z d stojného místa na Bratislavském hrad do ústraní!   

A protestuji proti projevu Maríny Závacké v dne ním po adu Správy a 
komentáre na STV1 o so e krále Svatopluka!  

Vzhledem ke své profesi - jsem historikem um ní - si dovoluji pochybovat o 
tom, e by Marína Závacká neznala n která fakta, nap . to, e jen v areálu 
hradu v Budín v Budape ti je n kolik jezdeckých soch z 20. století, které 
obohatily areál st edov kého, v baroku i pozd ji upraveného hradu. Komu tam 
vadí? 
P irovnávat symbol dvojramenného k í e na so e krále Svatopluka k symbolu 
slovenských Hlinkových gard mi p ijde stejn absurdní, jako kdyby n kdo 
cht l tvrdit, e byzant tí císa i byli p ívr enci slovenských fa ist - 
tisíc let p ed vznikem Slovenského tátu. Není to snad p esn naopak - 
nepou ily Hlinkovy gardy a Slovenský tát starobylé, tisícileté symboly? 
Typ argumentace, s jakým jsem se setkal ze strany Maríny Závacké, znám 
velmi dob e z eských médií. Obdobným zp sobem bylo nám Moravan m 
vysv tlováno, e se v Brn nemá stav t jezdecká socha ímského krále a 
moravského markrab te Jo ta Lucemburského (Moravského), nebo v 21. století 
stav t v Brn jezdeckou sochu by prý bylo nemístným ahistorismem.  
Mo ná lze pominout fakt, e na stavbu tého Jo tova jezdeckého pomníku 
p isp li n kte í národnostní Moravané z vlastní kapsy. V etn lidí sociáln 
slab ích. Mo ná lze pominout i to, e v míst , kde m l touto dobou u 
pomník stát, ji byla provedena nová kamenná dla ba, která pomník, na který 
se vybraly asi dva milióny K , nerespektuje, a kterou morav tí da oví 
poplatníci museli rovn zaplatit. 
Nelze ale pominout jiný jezdecký pomník, který byl v ase bou livých 
diskusí o Jo tov dosud nerealizovaném pomníku v tichosti ji postaven v 
eských Lánech, letním sídle d íve eskoslovenských a dnes eských 
prezident , toti jezdeckou sochu T. G. Masaryka. Ta byla postavena bez 
diskusí, nikdo její stavbu nezpochyb oval. 



Z ejm v echách mají - pokud jde o ahistorismus - jiné asové pásmo, ne 
máme my na Morav . Nebo nám "n kdo" takové jiné " asové pásmo" proti na í 
v li vnucuje?  

Nejsem ech, a je mi z mnoha stran nekorektn vnucována eská národnost a 
mnohdy jsem r znými politiky a ú edníky proti své v li za echa ozna ován. 
P esto e eská ústava zakazuje odnárod ování. Jak se ije národnostním 
Moravan m v R, na to se ale prosím zeptejte jiných Moravan . 
Moravský národ byl b hem posledních stopadesáti let sra en na kolena a 
tém uml en. Vlastní moravský parlament jsme ve 20. století ztratili. V 
roce 1996 jsme ztratili i vlastní politickou reprezentaci. Jaký je statut 
ob an moravské národnosti v dne ní R? ádný? EU se zajímá o eské Romy. 
Zajímá ji i osud Moravan , kte í tvo í polovinu ob an R, nebo je jí 
lhostejný? 
Slovensko pro nás Moravany bylo v 90. letech rájem na zemi. Nevím, nakolik 
si sloven tí poslanci uv domují, co pro nás, národnostní Moravany, 
znamenala skute nost, e nás Slovenská republika nediskriminovala a 
p iznala nám na svém území stejná práva jako jiným slovenským ob an m. 
V etn p iznané podpory pro rozvoj men inové kultury, vydávání asopisu a 
knih, které z finan ních d vod tehdy nemohly vycházet na Morav . V 
neposlední ad i v etn p ístupu do Národnostního magazínu Slovenské 
televize (v c v eské televizi, která na nás, národnostní Moravany, patnáct 
let nem la as - krom dvou minut jednorázového regionálního vysílání v 
Ostrav v roce 2001). Otázkou ov em je, co z toho v eho zbylo po vstupu 
Slovenska do EU a po dopise Petra Uhla z Prahy, ve kterém de facto 
neskrýval nelibost z faktu, e Moravané na Slovensku ijí svobodn .  

Co jsme m li, jsme ztratili. Snad i nad ji. P esto nám ale n co zbylo - 
srdce a pam . Mnohé jiné národy na tom byly p ed lety i staletími ale 
stejn jako my. Platí to o e ích stejn jako o Slovácích. Cht jí se snad 
dne ní sloven tí ob ané vydat moravskou cestou? Cestou nesvornosti do 
zapomn ní d jin?  

Mohu Vás ujistit, e pokud jednou postavení Moravan bude jiné ne dnes, na 
p ípadné st hování sochy krále Svatopluka z Bratislavského hradu nikdo z 
kulturních Moravan nezapomene. Ani na jména s takovým st hováním spjatá.  

Ve 20. století vznikla celá ada soch krále sv. t pána v Ma arsku. Jedna z 
nich stojí dnes v Komárn ve Slovenské republice. Neprotestuji a nebudu 
protestovat proti této so e. Sv. t pán byl uherským králem - králem Ma ar 
i Slovák . Sv. t pánovi byly zasv ceny kostely v dne ním Ma arsku, na 
dne ním Slovensku i v dal ích zemích. Byly mu postaveny i sochy, namalovány 
obrazy. Podobn i jiným Arpádovc m, prohlá eným za svaté. Slovensko je dost 
velké i pro sochy sv. t pána a omlouvám se v em Slovák m, kte í tato moje 
slova pochopí jinak, ne jak jsou mín na a mo ná se jich dotknou nebo s 
nimi neprojeví souhlas.  

Ale ptám se kolik soch, obraz , kostel i pomník bylo v nováno slovanským 
panovník m Moravského království, mo ná nep esn zvaného tu Velkomoravská 
í e, tu Rí a ve koslovenská i "první eský stát" (text v úvozovkách 
citován dle projevu zem elého eského historika Prof. Du ana T e tíka v 
eském rozhlase). V Ma arsku i na Slovensku

  

Kdy chci jako Moravan vid t sochy (velko)moravských král , nejjednodu í 
zp sob byl - odjet na Slovensko. Svého asu s pasem. Jedna z nejbli ích 
soch Svatopluka stávala v bratislavském Devín . P i poslední náv t v 
Devína jsem byl p ekvapen, e u tu tato socha není. Místní, kterých jsem 
se ptal, o ní ani nev d li, nato aby byli schopni mi sd lit, zda její 
zmizení z Devína je jen do asné nebo trvalé a co se s touto Svatoplukovou 
sochou vlastn stalo. Dnes mám mo nost se poklonit na emu králi na 
Bratislavském hrad . Chcete mi i tuto mo nost vzít? 



 
Pokud pro n které z Vás u na Bratislavském hrad není pro na eho 
spole ného Svatopluka místo, mám pro Vás návrh: v nujte ho Brnu, Olomouci 
nebo t eba Velehradu. Pokud nám bude eskými ú ady umo n no si ho 
p est hovat, budeme si ho tu vá it. I s tím nápisem o slovenském králi, ve 
kterém nám chybí sd lení, e byl (i) králem moravským.  

V ím a doufám, e tento protest z Moravy nebude poslední!  

S pod kováním Robertu Ficovi, za to, e socha dosud je t stojí tam, kde je. 
S pod kováním Vám v em, kte í jste v novali sv j as t mto slov m. 
S pod kováním v em z Vás, kte í se jednou v budoucnu zaslou í o sochy 
jiných (velko)moravských i slovenských panovník - Mojmíra, Pribiny, 
Slavomíra, Hormidora a dal ích

  

Mgr. R. Keprt 
Morava, zem která k nelibosti n kterých politik v bec existovala, 
kupodivu dosud existuje a navzdory dne ní dob doufám, e i existovat bude 

+++++++++++++++++++++++++ 

Zavacká Marína, PhD. (+1972) 

vedecká pracovní ka 
Oddelenie najnov ích dejín 
Historický ústav SAV 

Historický ústav SAV, Klemensova 19, 813 64 Bratislava, Tel.: 02/5292 
5753, Fax: 02/5296 1645, E-mail: histinst@savba.sk or 
marina.zavacka@savba.sk

 

Absolvovala túdium histórie a filozofie (Mgr. 1996) na FFUK Bratislava, modern history (M.A. 
1995) na CEU Budapest a doktorandské túdium v odbore v eobecných dejín (PhD. 2001) na HÚ 
SAV. Je lenkou Vedeckej rady HÚ SAV (od 2010) a Snemu SAV (od 2006). 

Marína Zavacká (1972) - vedecká pracovní ka oddelenia najnov ích dejín Historického 
ústavu Slovenskej akadémie vied. V roku 1996 ukon ila túdium histórie a filozofie na 
Filozofickej fakulte Univerzity Komenského v Bratislave, modernú históriu na 
Stredoeurópskej univerzite v Budape ti a v roku 2001 doktorandské túdium v odbore 
v eobecných dejín. Venuje sa dejinám propagandy a ir ieho kontextu budovania re imových 
lojalít. Svoj výskum orientuje najmä na obdobie totalitných re imov na území Slovenska. 
Vedie výberový seminár pre Katedru histórie Filozofickej fakulty v Bratislave. Je autorkou 
radu odborných lánkov a za monografiu Kto ije za ostnatým drôtom? - Oficiálna 
zahrani nopolitická propaganda na Slovensku, 1956 - 1962: Teórie, politické smernice a 
spolo enská prax - v roku 2005 získala 1. cenu mladých vedcov SAV. 

http://www.smatana.sk/archiv/clanky/historicka-marina-zavacka-ten-kto-rype-a-nuti-ludi-mysliet-inak-
nie-je-vitany

  

O SI MYSLÍTE O SOCHE SVÄTOPLUKA? SVOJE POSTREHY NÁM POSIELAJTE NA ADRESU 
somreporter@markiza.sk a do predmetu uve te "Svätopluk"! 

 

Východniar 
06.09.2010, 20:18 

http://www.smatana.sk/archiv/clanky/historicka-marina-zavacka-ten-kto-rype-a-nuti-ludi-mysliet-inak-
nie-je-vitany


Vadí mi, e o Svätoplukovej soche sa rozhoduje pod mene ovaním Maríny Zavackej - kozmoplitky, bez ozajstnej 
pocitovej národnostnej príslu nosti a absolventky Sorosovej univerzity v Budape ti. Po zverejnení jej mená bol výsledok 
u om, ktorí ju poznajú jasný a známy. E te dobre, e neozna ila Svätopluka za rasistu a idobijcu.. 

dajte tam sulika miesto je volne 

http://tvnoviny.sk/spravy/domace/svatopluk-sochu-mozno-vratia-autorovi.html

  

Ján Stainhubel - 'krá bezdomovcov' a 'hlavný modrý inkvizítor' Sulíkovej svätej inkvizície. 
Tento bezdomovecky vyzerajúci historický 'expert' má rozhodnú o nevhodnosti sochy 
Svätopluka, krá a Slovákov. 

+++++++++++++++++++++++++ 

Odbornicka na historiu 1938-1945  perli o Velkoslovenskej risi.  

Perlu ducha prejavila súdru ka vedúca komisie, ke prehlásila, e podoba krá a Svätopluka 
nevystihuje jeho tvár, dokonca má o tom aj dôkaz!!! naozaj akty X (=da neskuto nô)! To ona má 
doma dáku fotografiu, o jej venovali Mar ania, alebo Ufóni, o si Svätopluka odfotili? Mohla ju 
venova sochárovi predtým, ako za al sochu robi , bola by mo no spokojná (alebo aj ukojená). 
(Ne)skuto ná odborní ka!!! Dúfam, e sa Slova kone ne zobudí. P 

+++++++++++++++++++++++++ 
Dokedy budú sedie v historických slovenských ústavoch takéto hysteri ky? 
(a hyisterici na ele s najvä ím vyholeným, ktorý má o v etkom 
rozhodnú !!!) Pán Boh ochra uj Slovensko a im pomáhaj tak ako oni jemu 
prajú a elajú! 
Ona má dôkazy, e to nie je podobize Svätopluka???!!!!! Keby bola aspo 
ako krava mu ala (od chorv.mu eti = ml a ), ale ona zrejme "má doma" 
podobize ná ho krá a z 9. storo ia, a tá socha sa s ou nepodobá!!! No oz 
fontostyiku ! (A nazva ju kravou je urá ka zviera a, ktoré nám dáva 
mlieko). 
A toho Pi tu v Komárne, Atilu, Bul u a iných udo rútov podobizne majú, 
tak e oni mô u osta na svojich miestach, lebo sú stvárnení verne, v ak? 
Ako aj Sa a Petrovi (známy aj ako Petofi) v juho védskom Romasombatälje ! 
Nech ije Vyityazsznyi havel aj s celou parlamentou dem(ag)okraciou! Na 
ve né asyi a nyikdyi jinak! P 

+++++++++++++++++++++++++ 
Kto je to Matej VAKULA, ktory sa chce zviest (alebo zviditelnit) pri Kulichovi a dovoli si 
udelovat akekolvek ceny. Kolko ma rokov 29? To je dostatok na to aby vedel posudzovat 
performance ?. Tieto grcance su umenie? http://matejvakula.blogspot.com/

 

Toto je umenie? http://www.youtube.com/watch?v=dDMrfnAt0nw

 

http://tvnoviny.sk/spravy/domace/svatopluk-sochu-mozno-vratia-autorovi.html
http://matejvakula.blogspot.com/
http://www.youtube.com/watch?v=dDMrfnAt0nw


 
http://tv.sme.sk/v/17138/kulichov-svatopluk-ma-prvu-anti-cenu.html

 
Kulichov Svätopluk má prvú anti-cenu 
Výstava Priestor / Prostor Z(i)lin(a), ktorá sa zaoberala umeleckými intervenciami do verejného 
priestoru, predstavila v Kraj ské galerii výtvarného um ní v Zlíne a Pova skej galérii umenia v iline 
diela desiatky eských a slovenských autorov. Výstava nadväzovala na sympoziálne trienále Prostor 
Zlín, v rámci ktorého v 90-tych rokoch vznikali sochárske realizácie natrvalo umiestnené v mestskom 
prostredí. Kurátori Mira Sikorová (SK) a Mart in Fi r (CZ) vybrali diela spadaj úce pod public art , ktoré 
rôznymi spôsobmi zasahovali do verejného priestoru, resp. v om boli realizované za posledných 5 
rokov. Boli to diela, ktoré sa zaoberali sociologickými a spolo ensko-politickými aspektmi verejného 
priestoru, poukazovali na paradoxy aktuálneho urbanizmu, alebo vznikli s o akávaním interakcie 
s divákom.  

Sympózia a výstavy sa zú astnili, z iech: Eva Ji i ka, Pavel Sterec, Daniela Bará ková, Jan Haubelt 
a Jan Pfeiffer, a zo Slovenska: Ilona Németh, Matej Vakula, Michal Hudák, Jaroslav Varga, Jaroslav 
Ky a, Al beta Li ková, Nina o ková a Marek Galbavý.  

V Zlíne výstava vyvrcholí akciou Zá í Zl ín, v rámci ktorej 8. a 10. septembra v továrenskom areáli 
uvidíte elekt roakust ickú performanciu, in taláciu v indust riálnom priestore, ve koplo nú proj ekciu 
a rôzne al ie audiovizuálne proj ekty.  

Jedným z projektov prezentovaných v iline bola performancia Mateja Vakulu, na ktorej komisia 
zlo ená z odborníkov  udelila Cenu a Anti-cenu za umelecké dielo (v)o verejnom priestore. Cenu za 
naj lep ie dielo získal ma arský výtvarník István Csákány za monumentálnu sochu Monument pre 
monument (2008), ktorá sa nie nad kultúrnym cent rom Stanica ilina-Zárie ie. Je to mu v rif liach 
a oran ovom saku na vysokom pylóne starého a nefunk ného osvet lenia, dr iaci v rukách solárny 
panel, ktorým na seba v noci svieti. Anti-cenu Bronzová mäte  získal Svätopluk od Jána Kulicha. 
Výhercom gratulujeme! 

+++++++++++++++++++++++++ 
parafraza voci "komisarom"   vyjadrenie z ceskeho blogu: Tak a sochu Svatopluka darují ech m, 
kdy neví kam s ní a dají si tam Jáno íka. 

+++++++++++++++++++++++++ 

Závery "EXPERTNEJ KOMISIE" pre posúdenie sochy 
Svätopluka.   

...vidíte, máme aj medzi sebou udí, ktorí doná ajú druhej 
strane (v imnite si poznámku na tla ovke o redakcii Kultúra)...  
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Tla ová konferencia predsedu Národnej 
rady SR Richarda Sulíka,  6. septembra  
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Expertná  komisia odporu ila premiestni sochu Svätopluka na iné miesto 
v areáli Bratislavského hradu.

   

Prítomní: Richard Sulík, predseda Národnej rady SR (SaS), Marína 
Zavacká, predsední ka expertnej komisie, prof.  Tatiana tefanovi ová, 
archeologi ka, doc.  Ján Hochstadter, docent v odbore sochárstvo, tefan 

achta, hlavný architekt mesta Bratislavy, prof. Roman Holec, historik, Ján 
Steinhubel, historik, Dr. tefan Hol ík, archeológ a múzejník a Dr. Vladimír 
Tur an, archeológ a kurátor Slovenského národného múzea -  lenovia odbornej 
komisie   

Moderátorka:

 

Dobrý de ! Vítam vás na tla ovej konferencii predsedu 
Národnej rady Slovenskej republiky Richarda Sulíka a predsední ky expertnej 
komisie Marinu Zavackú a jej lenov. Pán predseda, nech sa pá i, máte slovo.      

Richard Sulík: akujem pekne. Dobrý de , dámy a páni!  Dnes 
predstavíme výsledky práce expertnej komisie skupiny, ktorá posudzovala 
jednotlivé aspekty sochy Svätopluka na estnom nádvorí Bratislavského hradu.    

Diskusia na túto tému má u od za iatku politický rozmer, preto by bolo 
ve mi dôle ité, aby akéko vek otázky v súvislosti so sochou Svätopluka sa 
rie ili na expertnej úrovni, aby jednoducho táto debata nesk zla len do nejakej 
lacnej politickej roviny. A som ve mi rád, e expertná skupina svoju prácu 
ukon ila a dnes prezentuje výsledky.   

Táto tla ová konferencia slú i najmä preto, aby sme vás oboznámili so 
správou, s výsledkami práce expertnej skupiny a dnes vám u oznámil kone né 
rozhodnutie. Hlavný dôvod je ten, e chceme verejnos oboznámi s výsledkami 
práce a chceme otvori nejakú spolo enskú diskusiu. Nakoniec to bude síce 
moje rozhodnutie, ale nechcem, aby bolo urobené ani rýchlo, ani nijako bez 
konzultácie s dotknutými u mi.    

Samozrejme, k týmto konzultáciám patrí aj samotný autor sochy pán 
Kulich. Poprosil som ho o stretnutie, dúfam, e k nemu oskoro príde.   



Rád by som predstavil tu prítomných lenov komisie s tým, e po 
skon ení tejto tla ovej konferencie budú vám k dispozícii na konkrétne odborné 
otázky. Po prvé 

 
pani profesorka Tatiana tefanovi ová, archeologi ka, docent 

Ján Hochstadter, docent v odbore sochárstvo, hlavný architekt mesta Bratislavy,  
profesor tefan achta, profesor Roman Holec, historik, Ján Steinhubel, 
historik, Dr. tefan Hol ík, archeológ a múzejník a Dr. Vladimír Tur an, 
archeológ a kurátor Slovenského národného múzea.   

Odovzdávam teraz slovo pani Zavackej, ktorá vás v krátkosti oboznámi 
s nejakým extraktom závere nej správy. Nech sa pá i.   

Marína Zavacká:  akujem. Odborná komisia pre posúdenie pamätníka 
Svätopluka na Bratislavskom hrade bola zlo ená z odborníkov relevantných 
odborov a po as nieko kotý d ových konzultácií zodpovedne zvá ila 
umiestnenie a charakter uvedeného diela, teda to, o sa malo urobi u pred jeho 
in talovaním v rámci tandardných pravidiel a výberového konania. Mohlo sa 
tak predís viacerým hrubým pre apom, ktoré v kone nom dôsledku zbyto ne 
polarizovali spolo nos a socha Svätopluka sa stala zástupným problémom pre 
ideologizáciu a politickú in trumentalizáciu, pod rú kom ktorých sa 
kandalizovala akáko vek oprávnená kritika, v etky pripomienky, aj ich autori.   

Komisia si je dobre vedomá historického významu Svätopluka ako 
historickej osobnosti. Je v ak presved ená, e ka dý pomník a ka dý socha by 
mali svojím umeleckým a poznávacím odkazom pre sú asnos , ale aj 
nasledujúce generácie zodpoveda ako svedectvo doby svojho vzniku najnov ím 
vedeckohistorickým poznatkom a nie mýtom, nevedeckým termínom 
a falo ným obrazom z predchádzajúcich storo í. Budova národnú hrdos na 
nich bolo neproduktívne vtedy a o to viac to platí aj pre sú asnos .   

Týmto je zákonite obmedzená aj miera autorskej licencie pri stvárnení 
akejko vek historickej osobnosti i udalosti. Platí to e te viac v prípade 
pamätníka, umiestneného na takom historicky i tátne významnom mieste, akým 
je estné nádvorie Bratislavského hradu, ktoré má svoju historicky vzniknutú 
podobu. Jeho vzh ad je vecou v etkých ob anov a nielen asti, ktorá o o je 
men ia, o to hlasnej ie a nekultúrnej ie prezentuje svoje stanoviská.   

Historické osobnosti, tvoriace sú as národných dejín, si nemo no 
prisvojova na akéko vek stranícko-partikulárne ciele. In talácia akéhoko vek 
pomníka na ka dom podobnom mieste by mala by preto výsledkom ir ieho 
spolo enského konsenzu a nie rozhodnutím úzkej stranícko-politickej pi ky 
z jednej politickej strany, navy e v období tesne pred vo bami.   



Dôstojné odhalenie sochy by malo zodpoveda podmienkam 21. storo ia 
a by svedectvom kultúrnej vyspelosti ob anov tátu. Dávno pre ité rituály, 
pripomínajúce skôr 19. storo ie, k nim v ak rozhodne nepatria.   

Komisia na základe odborných posudkov a diskusií prijala tieto závery 
v podobe odporú ania predsedovi Národnej rady Slovenskej republiky:   

Dohodnú sa s autorom sochy Jánom Kulichom a premiestni jazdeckú 
sochu Svätopluka z barokového estného nádvoria Bratislavského hradu, ktoré 
by malo zosta v pôvodne schválenej tereziánskej podobe, na iné miesto 
hradného areálu s podmienkou, e sa odstráni diskutabilný symbol na títe, 
vzbudzujúci asociácie na obdobie národných dejín, ktoré by malo by evidentne 
viac výstrahou, ako dôvodom kladenia vencov. Jeho sú asná podoba je 
evidentne motivovaná u ebnicovým zobrazením Svätopluka z ias vojnového 
Slovenského tátu. Symbol, evokujúci znak Hlinkovej gardy  sa nahradí 
dvojkrí om s krat ím vrchným brvnom. alej sa odstráni text na podstavci, 
ktorý zavádza, mystifikuje a nezodpovedá stavu poznania sú asnej historickej 
vedy a nahradí sa tradi ným nápisom 

 

s menom a rokmi panovania zobrazenej 
osobnosti.   

Ostatné chyby, resp. ahistorické prvky diela nemajú charakter, ktorý by 
sochu výslovne diskvalifikovali z verejného vystavovania. Ur ite v ak nemô u 
vo verejnosti prispie k budovaniu nepokriveného historického poznania.   

Druhým mo ným odporú aním komisie bude, ak autor sochy Ján Kulich 
nebude súhlasi s navrhovaným rie ením, pomník nemô e stá na verejnom 
pozemku v správe tátu.  V takom prípade komisia navrhuje jeho prevoz do 
správy Slovenského národného múzea ako svedectvo dobovej politickej 
in trumentalizácie a mýtotvorby, jeho deponovanie na hrade, pri om bude 
perspektíva nahradená iným pomníkom Svätopluka, ktorého podoba vzíde 
z riadnej sú a e, bude odborne posúdený a umiestnený na architektonicky 
vhodnom mieste hradného areálu.   

Posledným rie ením je vrátenie sochy autorovi Jánovi Kulichovi. Aj 
v tomto prípade sa komisia vyslovuje za in taláciu iného pamätníka Svätopluka, 
ktorého podoba vzíde z riadnej sú a e, bude odborne posúdený a umiestnený na 
architektonicky vhodnom mieste hradného areálu.   

Ktorýko vek z navrhovaných rie ení umo ní, aby Svätoplukov pomník 
verejné spory na alej nevyhrocoval, ale stal sa tým, ím má by v prvom rade 

 

vedecky korektnou pripomienkou tejto výraznej osobnosti slovenských dejín. 
akujem.   



Moderátorka:

 
Nech sa pá i, priestor na otázky.   

Otázka: Pán Sulík, vy ste povedali, e e te  nie ste rozhodnutý aj formou 
toho odporú ania, teda nemáte ve a mo ností, ako sa rozhodnú . A ja sa spýtam, 
viete si predstavi aj tak, e by ste sa rozhodli, e tá socha tam zostane? 

  

Richard Sulík: Pripú am v etky mo nosti, spojenie pripú am. A správa 
komisie mala len odporú ací charakter, i e teraz, ke ju mám 

 

samozrejme, 
celá správa nie sú len tieto dve strany, ale je toho ove a viac. Je to v etko na 
internetovej stránke medzi asom. A teraz, ke mám tieto odborné podklady, 
viem sa aj stretnú so samým autorom, ako som u spomínal. Jednu vec viem 
vopred poveda , kde napríklad mal ur ite odli ný názor ako komisia, a to je 
v akomko vek prípade, aby teraz sa robila nejaká sú a na al iu sochu. i e 
toto napríklad mô em vylú i . Ale tie ostatné mo nosti sú v etky otvorené.   

Otázka: Ale teda viete si predstavi , e tá socha tam aj zostane.  

   

Richard Sulík: Viem si predstavi v etky mo nosti, okrem toho, e 
budeme sú a i o al iu sochu. Toto naozaj mo no z finan ných dôvodov 
nepokladám za vhodné.   

Televízia Markíza: M a by zaujímalo, i komisia na la aj nejaké iné 
vecné chyby v súvislosti s touto sochou, okrem tých, ktoré u boli 
medializované? 

  

Marína Zavacká: Áno. Odborníci na 9. storo ie, ktorým ja rozhodne nie 
som, ako ste u nieko kokrát po uli zo v etkých médií, na li na tejto soche 
to ko chýb, e v podstate dá sa preukáza , e nejde o sochu Svätopluka a je len 
verejnou dohodou, e ju takto budeme nazýva . A obsahuje aj historické prvky, 
ktoré sa objavujú vo výzbroji, vo výstroji, na oble ení o nieko ko storo í neskôr. 
Takisto túto správu budete ma prístupnú na internete so v etkými 
podrobnos ami, s fotografiami. To sú veci, ktoré sa tu a ko prezentujú, navy e 
bez mo ností ich ukáza .   

Hospodárske noviny, Miháliková: Dobrý de ! Zaujímalo by ma, o sa 
týka prijímania tejto správy v rámci komisie, i ju odsúhlasili v etci lenovia, 
alebo mal k nej aj niekto výhrady. A otázka na vás, pán Sulík, dokedy sa chcete 
rozhodnú , o so sochou urobíte a dokedy sa chcete stretnú s pánom 
Kulichom?  

 

   
Richard Sulík: Za nem ja, ak mô em. To stretnutie, samozrejme,  závisí 

od jeho asových mo ností. Dúfa, e to bude oskoro. Nemám dôvod to nejako 
na ahova . A takisto to rozhodnutie u bude oskoro. Neviem vám teraz 



poveda presný de , ani nejaký termín, ale pre m a mimoriadne dôle itý bod 
bolo práve obdr a túto správu komisie. A teraz, ke ju mám, u ve a v ceste 
nestojí tomu, aby naozaj nejaké rozhodnutie padlo a táto téma sa uzavrela.   

Marína Zavacká: To rozhodovanie komisie, resp. schva ovanie správy 
prebiehalo konsenzuálnym spôsobom s tým, e na základe odborných posudkov 
k parciálnym otázkam sa vypracovali tie sporné body, ktoré vlastne ur ujú 

al ie mo né rie enia. A preto 

 

tak ako sme od za iatku vraveli, e tá správa by 
mala by variantná. V tej správe nájdete, e v prípade nejakých zmien je to 
mo né urobi , v prípade, e tie zmeny nebudú akceptované, je mo né urobi iné. 
S takýmto znením v etci v komisii súhlasili, preto e vlastne správa zah a 
v etky mo né navrhované a sporné rie enia.   

Hospodárske noviny: Bol niekto, kto mal v komisii iný názor? .

  

Marína Zavacká: V danej komisii nikto nebol taký, kto by chcel, aby 
socha v takej podobe, v akej je, ostala na mieste akom je.      

Televízia TA3, Anna Vojteková: Dobrý de ! Chcem sa opýta , pán Sulík, 
i o akávate mo no e te po stretnutí nejakú diskusiu s autorom tejto sochy, 

najmä pokia ide o ten dvojkrí a diskutovanú tému. Zrejme on sa  pre denník 
Sme pred asom vyjadril, e tento dvojkrí bol dávno pred Hlinkom.  Tak e on 
je zrejme presved ený, e to nie je nejaký symbol národných dejín, ktorý by mal 
by viac výstrahou. i o akávate e te niektoré záporné diskusie minimálne 
oh adne toho dvojkrí a, lebo ste sa vyjadrili, e by sa mal odstráni diskutabilný 
symbol na títe, vzbudzujúci asociácie na obdobie národných dejín, ktoré by 
malo by viac výstrahou.  

 

     
Richard Sulík: To je to, o ítate zo správy komisie. Ako som vravel, 

poprosil som pána Kulicha o stretnutie. Dúfam, e k nemu oskoro príde. 
A samozrejme, o nie om sa tam u len bavi budeme. i e samozrejme, aj toto 
bude jeden z bodov, na ktorý sa ho budem pýta .   

Otázka: E te by som mal otázku - stretli ste sa s nejakým nátlakom po as 
vypracovania va ej správy z tej druhej strany, zo strany zástancov sochy 
Svätopluka? 

  

Marína Zavacká: Nemô eme poveda , e by sme sa stretli s nejakým 
priamym, otvoreným podpísaným politickým ovplyv ovaním. Boli sme 
vystavení tlaku vo forme denunciácií, boli sme vystavení tlaku vo forme 
v elijakého zasielania listov na im zamestnávate om a. A pokia bude záujem, 
niektoré z týchto materiálov rada dám k dispozícii, uká em. Len to je takisto vec 



zobrazenia. Máme jeden výborný dokument, ktorý sa rozosiela napríklad 
z asopisu Kultúra, o nás fascinovalo.   

Otázka: A bol na vás robený nátlak alebo i boli tým atakom na va e 
osoby. 

  

Marína Zavacká: To sú veci nepodpísané, i e nemô eme dedukova . 
Samozrejme, isté tipy, informácie lovek mô e ma , ale pokia si niekto 
vymyslí meno, jednoducho nemô ete da to meno do médií ako nejaké, ktoré by 
bolo isté.   

Otázka: Ako sa vám vyhrá ali ?

  

Marína Zavacká: Priamo ani nie. No ak nepova ujete za vyhrá ku to, e 
sa vám niekto vyhrá a, e na vás treba posla kontrolu a e vás treba vyhodi 
z roboty, nejaké hor ie vyhrá ky neboli.   

Richard Sulík: E te by som rád doplnil. Mal som dva rozhovory s pánom 
aplovi om a s pánom Jariabkom. Mô em teda poveda , e tieto rozhovory 

prebiehali skuto ne vecne a kon truktívne. Tak e ja som si ur ite vypo ul aj iné 
názory a tie teda boli tam aj argumenty a nieko ko.   

Aktuálne.sk, Laco Bariak: Chcem sa opýta 

 

pred asom vznikla 
iniciatíva, ktorá chcela dr a hladovku a sochu bráni vlastným telom. i ste 
mo no pripravení na takúto iniciatívu? A druhá otázka 

 

zajtra má na Hrade 
za a výstava pána Kulicha. Chcel som sa opýta aj na túto skuto nos  v tejto 
spojitosti, e ako to vnímate a i si ju pôjdete pozrie . akujem.  

  

Richard Sulík: Ja teda ur ite nie som pripravený ís hladova za vôbec 
ni . A o sa týka tej výstavy pána Kulicha, tá bola riadna ohlásená, schválená 
a nemám dôvod na nej vôbec ni meni . Aj ja si ju pôjdem pozrie a sám som 
zvedavý, o to bude. A samozrejme, budem pánu Kulichovi dr a palce, aby 
jeho výstava bola úspe ná.   

Denník SME:  Dobrý de ! Chcem sa pýta 

 

spomínali ste tú alternatívu, 
e by socha mohla by premiestnená na iné miesto na Hrade. Ale pokia tam 

vidíte to ko pochybení na tej soche, pre o pripú ate aj takú mo nos , e by 
bola inde na Hrade? A druhá otázka 

 

i ste uva ovali aj o nejakom konkrétnom 
mieste na Hrade kde by mohla by premiestená?  akujem. 

  

Marína Zavacká: K umiestneniu by sa lep ie zrejme vyjadrili architekti. 
S tými pochybeniami 

 

takto. tít, ktorý socha nesie, je z kultového h adiska 
neprípustný, neschodný, aby bol sú as ou sochy na takom mieste. V etky 



ostatné chyby sú jednoducho faktickými chybami. Ale tým neznemo ujú alebo 
nediskvalifikujú tú sochu, aby stála tam, kde stojí, alebo teda aby stále niekde na 
verejnom mieste, preto e sú to jednoducho len chyby bez nejakého al ieho 
kultúrno-politického dosahu, na rozdiel  od dvojkrí a.   

K tým umiestneniam u v pôvodných plánoch  na rekon trukciu Hradu 
existovalo nieko ko lokalít, vyhradených na pomníky. A vlastne táto lokalita 
bola presadená a neskôr, vlastne vo fáze rekon trukcie. Tak e nech sa pá i, pán 
profesor achta k tomu nie o povie.   

tefan achta: K tomu niet o dop a . V podstate je spracovaná 
architektonická túdia umiestenia pamätníka v alternatívach, ktorú spracoval 
sám profesor Kulich s kolektívom, kde sú tri rôzne lokality. Je to jednak lokalita 
na rozhraní ju nej a východnej terasy a potom lokalita na území východnej 
terasy, ved a Ve komoravskej baziliky. i e samotní  autori, myslím, e 
zva ovali toto umiestnenie.   

Môj názor je, samozrejme, jednozna ný, e socha, akáko vek socha 

 

to 
nejde o pomník Svätopluka 

 

na estnom nádvorí nemá o h ada .  Je to 
jednoducho znehodnocovanie kultúrnej pamiatky, ktorou Hrad bezpochyby je. 
Rekon trukcia Hradu je vysoko uznávaná aj v zahrani í. A vlastne umiestnenie 
sochy na estnom nádvorí je podobné faux pas, ako keby sme dneska 
poma ovali fasády Hradu tátnymi symbolmi. Preto si myslím, e takisto by 
s tým asi ka dý nesúhlasil. Tak e preto zastávam názor, e tá socha z toho 
estného nádvoria musí ís pre .   

Duna TV - Budape , Rubásová: Mohli by ste nám poveda , pán 
predseda, e aká zmluva bola podpísaná s pánom Kulichom? Ako dobre viem, 
on v dy má ve mi tvrdé podmienky pri umiestnení svojich sôch. A i musí 
potom plati tát nejaké peniaze, ke odstráni tú sochu?  

 

    

Richard Sulík: Nebudem sa teraz vyjadrova k zmluvným vz ahom. 
Samozrejme, je podpísaná zmluva, zdá sa mi, e sa volá licen ná zmluva, ale nie 
som si ani v tomto momente úplne istý. Tak e ka dopádne táto tla ová 
konferencia sa venovala hlavne odbornej stránke vecí a nie finan nej a zmluvnej.   

A okrem toho, samozrejme, je mo né zmluvy po dohode meni . i e to 
by som teraz nevnímal ako nejakú ve kú bariéru.   

Moderátorka:

 

akujem vám za ú as na tla ovej konferencii.  
   

         Poznámka editora. Vzh adom na  akustické podmienky  na tla ovej 
konferencii  vyhradzujeme si právo   na  mo né   nepresnosti v prepise  mgf. 



záznamu. V záujme zachovania autentickosti  záznamu sme v jeho texte robili 
iba minimálne redak né úpravy. Otázky  sme oby ajne krátili. Text  záznamu 
nie je autorizovaný. /pou ité fotto: vlastný archív /.   

K o n i e c 
+++++++++++++++++++++++++ 



 

+++++++++++++++++++++++++ 



 

+++++++++++++++++++++++++ 

 

Na facebooku je ve a skupín o Svätoplukovi - bol som roz arovaný, ke 
som ítal mená 561 Slovákov, ktorí sú proti Svätoplukovi a degradujú ho 
na "knie a" v rozpore s písomnými dokumentmi - komu to slú i? Slovensku 

ur ite nie. A ak nie Slovensku - komu teda? Kto chce na Slovensku 
vládnu mimo Slovákov? Nevíem. Situácii na Slovensku nerozumiem. 

+++++++++++++++++++++++++ 



http://krija.blog.pravda.sk/

 
Musíme sa u raz nau i by Slovákmi, ale ako (bez krá a 
Svätopluka)?

 
7. september 2010, Pre ítané 282x, krija, Politika na Slovensku,  

Zjavne to pod a odporú ania Jozefa Miloslava Hurbana, ktoré adresoval pomýlenej 
slovenskej inteligencii pravdepodobne nepôjde. Za ítajte sa: 

Aj my teda musíme sa u raz nau i by Slovákmi. A najprv to musíte urobi vy, u ení 
a  osvietení udia slovenskí. Lebo od vás ide dobrý tón po strunách národného ivota. Lebo 
ako e sa bude pý i menom Slovák slovenský remeselník, ke vidí, e jeho k az, jeho advokát, 
jeho sudca, jeho pán ni na to nedr í, ale práve svoj slovenský pôvod zapiera a svoje plemeno 
falo ne sa hanbí My sme v ak národ ivota a budúcnosti.

 

Objasnením sú asného stavu vzdelávania sa projekt Preh ad tudijných osnov pokú a 
ovplyvni kolské osnovy v ade tam, kde je to potrebné.

 

David Singer, Riadite oddelenia výskumu. 

Táto krátka citácia je z vedeckej túdie s názvom idovská tematika na slovenských kolách

 

(vo formáte PDF cca 10,6 MB), Spracované v rámci projektu Preh ad kolských osnov krajín 
strednej a východnej Európy. AJC, New York 1999, 38 s., ktorú vypracoval Peter Salner, 
PhDr., DrSc. a jeho man elka Eva. Peter Salner je pracovníkom Ústavu etnológie SAV. Obaja 
sú lenmi slobodomurárskej ló e s názvom B nai B rith Tolerancia, ktorú nav tívila 25. mája 
(2008) aj sú asná premiérka Slovenskej republiky Iveta Radi ová. 

Ale vrá me sa e te na chví u do na ej inteligentmi nabitej Slovenskej akadémie vied. Ko ko 
mien tam nájdete zo Sulíkovej odbornej komisie? Myslíte si, e oni majú na zreteli osud 
a blaho slovenského národa, jeho vzdelanie, jeho hlad po poznaní svojich vlastných dejín? Asi 
iba tak ako ho majú man elia Salneroví! 

 

http://krija.blog.pravda.sk/


 

Monitorujú a usmer ujú vzdelávanie slovenského národa a to asto za peniaze nás, da ových 
poplatníkov. 

Ke sa potom vytý ia priority, e o sa budú slovenské deti a slovenská mláde u i , tak 
potom sta í u iba zostavova u ebnice. Márne sa teda budete dovoláva na historické 
pramene staré asto krát viac ako 1000 rokov, ktoré dokazujú, e Svätopluk bol krá om 
Slovenov. Budete sa iba prizera prázdnemu a bezduchému výsmechu z médií, z televíznych 
obrazoviek bez jediného dôkazu zo strany Sulíkových odborníkov, e Svätopluk krá om 
nebol Nezostáva teda u asi ni , len ticho sedie a pokra ova v hanbe, lebo ja osobne sa za 
takúto na u inteligenciu hanbím, a hanbím sa tak, e tá hanba si v ni om nezadá s tou Jána 
Hollého: 

Udatný za zlé to nemaj nám, krá u Slovákov, e pre krivé zdání to kou sme a zneuctili 
hanbou

 

(Svätopluk) 

+++++++++++++++++++++++++ 
http://www.ta3.com/sk/reportaze/160533_historik-p-dvorak-o-svatoplukovi

 

+++++++++++++++++++++++++ 
http://www.ta3.com/sk/reportaze/161259_historicka-m-zavacka-o-soche-svatopluka

 

+++++++++++++++++++++++++ 
http://www.ta3.com/sk/reportaze/160527_zostane-svatopluk-na-hrade

 

+++++++++++++++++++++++++ 
My sme akísi neprebudení 

(Do Stálej konferencie Panslovanskej únie zaradené 12. septembra so súhlasom autora) 
lánok je prevzatý z udových novín, tý denníka Slovákov v Ma arsku. 

www.pansu.sk

   

Narodil som sa v Ma arsku, ijem pod Budínskym hradom - a som Slovák. Celkom 
prirodzene. Tu, ne aleko môjho bydliska, medzi Viedenskou bránou a Slávi ou ulicou 
(Csalogány u.),  
e te v 13. storo í bola ve ká slovenská dedina. Odkedy to viem, cítim sa tu doma.  

Chodím po hrade a okolo seba vidím markantné stopy práce slovenských rúk: sochy Jozefa 
Damku, Ladislava Júliusa Dunajského, Alojza tróbla Aj Matejov kostol mi pripomína 
liptovských murárov, ba aj samotného krá a Mateja, ktorý by rozumel mojej sloven ine, ve 
vyrastal na eskom krá ovskom dvore. Tro ku opodia jazdec na kamennom piedestáli. Keby 

http://www.ta3.com/sk/reportaze/160533_historik-p-dvorak-o-svatoplukovi
http://www.ta3.com/sk/reportaze/161259_historicka-m-zavacka-o-soche-svatopluka
http://www.ta3.com/sk/reportaze/160527_zostane-svatopluk-na-hrade
http://www.pansu.sk


sa ozval, hovoril by po slovensky. Je to tur iansky zeman, slávny po ný mar al Andrej 
Hadík

 
Podobne to vyzerá aj na druhej strane Dunaja, v Pe ti. Ve Budape bola aj na im hlavným 
mestom. Tie najhonosnej ie budovy (Opera, Parlament, ) stavali liptovskí murári. Socha 
peknej rybárky pri Dunaji je dielo J. Dunajského, a pri nemocnici Rókus, na súso í z bieleho 
mramoru, mladá ena s die atkom v náru í, o sa tak v a ne pozerá na lekára Semmelweisa, 
ochrancu matiek , je Zuzka Rysu ová z Va ca. o v etko by sa tu dalo e te vymenova ! 

Vedomý si toho v etkého sa ma zmocní hrdos a dobre mi padne, e som Slovák. Poznajú 
tento pocit aj v etci Slováci na Slovensku?  

Ob as idem aj von z hlavného mesta. Pred rokmi som sa zatúlal a do Zalaváru. V katastri 
tejto lokality som objavil Blatnohrad, niekdaj ie sídlo ná ho knie a a Pribinu a jeho syna 
Koce a. Je tam aj kamenný st p: z dvoch strán sú sochy a na tretej nápis: Na pamiatku 
panónskej innosti stvorite ov slovanskej písomnosti Cyrila a Metoda. Zhotovi ho dali: 
Univerzita Eötvösa Loránda, upa Zala a Bulharská udová republika.  

Pozerám, pozerám, a úto mi je. o my, Slováci? My sme kde boli, ke na nebi hrmelo? 
Ved a stojí Dom Malého Balatonu, malé múzeum. Vo iel som. Zalistoval som v knihe 
náv tevníkov. Slovenský záznam som tam nena iel. Aj eský iba jeden. i e, nielen e sme 
pri tom neboli, ale o tom ani nevieme! Potom niet sa o udova , e z mnohých nápisov v 
areáli nijako nevysvitne, e so svätcami a s Blatnohradom aj my, Slováci, máme nie o 
spolo né. Dokonca ani názov Blatnohrad sa tam nevyskytne, spomína sa iba druhotný názov 
Mosaburg a Mocsárvár. Z týchto dvoch sa veru nedá vydedukova meno Balaton! Autori 
eského zápisu si to aj v imli a kritizovali to. My nie, my sme tí Slováci, o tak sladko 

spinkajú na svojej histórii. Na budí ek zatrúbili a budape tianski Slováci r. 2001. Tro ku 
neskoro, ale aj to je lep ie ako nikdy. Dnes u tam chodia slovenské skupiny z celého 
Ma arska, ba dokonca u aj z Bratislavy. Takmer bez výnimky iba príslu níci tej zanedbanej 
Matice slovenskej! A tento príklad na ej mizernosti nie je jediný.  

V novinách Népszava (Hlas udu, 27. 2. 2003) ma poriadne prekvapil lánok: Socha a tabu a 
odteraz bude hlása pamiatku ma arského svetového cestovate a a objavite a v 
Madagaskare. Expedícia Benyovszkého bola úspe ná.  

O o ide? Úvodný text lánku informuje: Z 12-d ovej cesty po Madagaskare sa vrátila I. 
ma arsko-medzinárodná expedícia, ktorá chcela postavi pamiatku Móricovi Benyovszkému, 
významnému ma arskému cestovate ovi a objavite ovi z 18. storo ia, na ostrove v 
Indickom oceáne. es lenná skupina vyh adala niekdaj iu osadu Benyovszkého a tie aj tú 
oblas , kde pod a predpokladu r. 1786 zomrel. Ním zalo ený Louisbourg dnes u neexistuje, 
morská voda pôvodnú osadu odmyla. Ale e te stojí obec Maroantsetra, na hlavnom námestí 
ktorej umiestnili trojjazy nú pamätnú tabu u hlásajúcu pamiatku Mórica Benyovszkého a 
sochu, ktorej pôvodina stojí v pamätnej záhrade na budape tianskej ulici Mórica 
Benyovszkého. Pamätnú tabu u umiestnili aj na ulici Mórica Benyovszkého v hlavnom meste 
Madagaskaru, v Antananarivo. Výpravu vraj zorganizovala nedávno zalo ená Spolo nos 
ma arsko-madagaskarského priate stva. Jej cie om bolo utvrdi vedomie, e Benyovszky bol 
Ma ar, lebo o tomto ma arskom barónovi si mnohí mysleli, e bol ech, Poliak, alebo 
Slovák. Jeho meno síce mnohí poznali, ale o jeho národnej príslu nosti takmer ni nevedeli.  

Nu , o si o tom myslie ? Teraz u vedia, e bol Ma ar ! V skuto nosti to v ak bol Móric 
Be ovský. Meno má slovenské. Otca mal Slováka. Matka síce bola Révaiová, ale v prostredí, 



kde ila, nemohla nevedie po slovensky. Móric sa narodil a vyrastal v íre itej slovenskej 
obci Vrbové ne aleko Pie an. Ako dospelý blúdil takmer po celom svete, sná len v 
ma arskom prostredí nikdy nebol. Svoj chýrny denník napísal po francúzsky Aj obec 
Be ov, od ktorej je meno Be ovský odvodené, je pri P erove (na Morave, nie v 
Ma arsku!) Akoko vek sa na to pozeráme, v celej tejto veci ma arské je iba jeho do 
ma ar iny prepísané priezvisko Benyovszky. Aj my, v Ma arsku ijúci Slováci, máme mená 
úradne napísané po ma arsky. To v ak je pramálo k tomu, aby nás na tomto základe niekto 
vyhlásil za Ma arov. Platí to aj o Be ovskom.  

Je podivuhodné, o v etko doká u Ma ari urobi . Podivuhodnej ie je u len to, o v etko my, 
Slováci, nedoká eme urobi . Ani výpravu na Madagaskar, ani zalo i Spolok Mórica 
Be ovského My mu sochu nedoká eme postavi ani doma, tobô nie na Madagaskare. My 
sme v Bratislave po om pomenovali iba jednu slepú uli ku. Summa summarum, aj v tejto 
veci sme zaspali.  

A do tretice e te jeden príklad. Ná rodák zo vaj iarska, Miroslav Demko, roku 2003 v 
Bratislave vydal mimoriadne zaujímavú knihu pod názvom Franz Liszt - Stratený syn 
Slovenska. Spôsobil tým svetu nemalé prekvapenie, a nám, Slovákom (aspo tým, pre 
ktorých slová ako národ a Slovák e te nie o znamenajú), obrovskú rados . Dozvedeli sme sa, 
e senza ný klavírny virtuóz, hudobný skladate Franz Liszt vyrastal v slovenskej rodine! 

Jeho starý otec Juraj sa e te podpisoval ako List. Jeho stará mama bola Barbara Slezáková. 
Otec Adam u bol Lisztom. Nie e by sa bol poma ar il, iba meno mu napísali po ma arsky. 
H a, kam a siahajú korene ma arizácie! Rodina Listovcov ila v Malackách, kde v kolskom 
roku 1790/1791 ako povinný predmet bola úradne zavedená ma ar ina! Adam sa trápil s 
týmto predmetom a mal z neho v dy najhor iu známku. Ani jeho syn Franti ek nevedel po 
ma arsky, ba ani sa o to nikdy nepokú al. Jeho materinský jazyk bola sloven ina, vedel po 
nemecky, ale lep ie ovládal francúz tinu. Známy je aj jeho vrúcny vz ah k Bratislave. Ke e 
Slováci v Uhorsku oficiálne neboli uznaní za národ, ani sloven ina za úradný jazyk, nemohol 
sa podpisova menom Franti ek, nu pou íval nemecký variant Franz. Po celý ivot ho trápilo, 
e jeho národ, Slováci, sú neuznávaní, potlá aní. Bol z toho ne astný. Navzdory týmto 

faktom dnes je prezentovaný ako ma arský skladate ! Ma ari po om nazvali hudobnú 
akadémiu, kolu, má v Budape ti námestie, na om, ba aj na budove Opery, má sochu, jeho 
ma arské(!) meno nesie celý rad ulíc

 

A o sme mu dali my, Slováci, za ktorých sa to ko trápil? o mu dala Bratislava, po ktorej 
v dy tak tú il? Nu , my sme na ho pekne-krásne zabudli. Stratili sme ho! To sme celí my. 

V aka M. Demkovi u vieme, kto bol. U nie je pre nás stratený. Zaslú il by si 
prinajmen om pekné námestie v Bratislave a impozantnú sochu. Bolo by od nás ve kou 
obe ou, keby sme tomuto významnému synovi ná ho národa po 120 rokoch od jeho úmrtia 
(1886) umo nili aspo symbolicky, v podobe dôstojnej sochy, býva vo svojej ob úbenej 
Bratislave? Poznajúc v ak na u slovenskú náturu, ostane to asi len púhym roj ením 
jednotlivcov. Stava sochy na Slovensku sa lep ie darí ma arskej men ine. Tá ke chce, 
postaví si sochu akúko vek, kedyko vek a kdeko vek na Slovensku. U majú priam v centre 
Bratislavy Pet fiho, v Ro ave Kossutha, v Komárne Klapku, a najnov ie aj Attilu - 
niekdaj iu pohromu Európy - v í ove. Z vymenovaných ani jeden nebol svätý. Spomínam to 
len preto, lebo Slovákom vo svojej (vraj zvrchovanej!) republike sa u roky a roky nedarí na 
svojom území, v Komárne, postavi ani len súso ie svätcov Cyrila a Metoda, patrónov 
Európy! Men ina im to nedovolí!!! A o sa týka sochy Franti ka Lista v Bratislave, som 
skeptický. Ke sme nedostali povolenie na postavenie súso ia patrónov Európy v Komárne, 



ktovie, i by sme ho dostali na postavenie sochy Lista v Pozsonyi? My, pilí ski Slováci, 
máme na to priliehavú pesni ku: Hanba sa valí ze v ech strán, hory, zakryte ma! Zdá sa mi, 
e spíme, e sme akísi neprebudení.  

Gregor Papu ek 

P.s.:  
Chcem si len opravi chybu, ktorej som sa dopustil tie z nevedomosti, ale u viem, 
e: Móric Be ovský bol príslu níkom achtického rodu, ktorého kore siaha a do 

osady Be ov, ktorá e te v sedemdesiatych rokoch minulého storo ia patrila v rámci 
cirkevného lenenia do rímsko-katolíckej farnosti v Jasenici. Osada Be ov dnes patrí 
do Byt e a katastrom susedí s okresom Pova ská Bystrica. i e ani len nie pri 
P erove , ale priamo na Slovensku v Byt i ako as mesta, ktorá sa i dnes nazýva 
Be ov!   

+++++++++++++++++++++++++ 

Pan Sulík, zastavte kultúrne barbarstvo  
http://azn.nawebe.net/view.php?nazevclanku=pan-sulik-zastavte-kulturne-
barbarstvo&cisloclanku=2010090002

 

Tak, u nám "odborná komisia", ktorú zriadil predseda parlamentu Richard Sulík na 
posúdenie jazdeckej sochy Svätopluka, krá a starých Slovákov, rozhodla. E te je tu síce 
verejná diskusia, ale tá nie je k ni omu, lebo aj o tom, ako rozhodne táto komisia sa u vedelo 
dávno predtým, ako samotná ú elová komisia vôbec vznikla. Je to jednoducho nechutný 
politický cirkus, kde je a ov a komediantov zo v etkých politických strán plné apitó.    

A prvou obe ou tohto umelo podsúvaného pseudoproblému, ktorý vraj trápi Slovensko ove a 
viac, ako dva roky trvajúca hospodárska kríza je Svätopluk, ve ká postava Slovenských dejín. 
Druhou obe ou sú v etci ob ania Slovenska, ktorý sú priamo v tomto cirkuse e te aj bezo ivo 
okrádaný i o to málo národnej a historickej hrdosti, ktorá v nich e te z ias totality zostala.  

Tak, ako povedal historik Pavol Dvo ák: Sochy sa stava majú a treba ich stava . Aj ke to 
trvalo takmer 1150 rokov, Svätopluk na Bratislavský hrad patrí a kie by tam oskoro stáli aj 
Rastislav, Pribina, Koce alebo aj sv. Cyril a sv. Metod, ke sa u v Slovenskom Komárne 
nenájde pre nich estného miesta. Aj ke je naozaj smutné, e kres anským politikom na 
Slovensku musí práve neokomunista Robert Fico ukáza , ako Chváli nám patrí slávnych 
mu ov, svojich otcov pod a ich inov, svojou odvekou ve kodu nos ou. Jedni panovali vo 
svojich rí ach, boli to slávni mu ovia pre svoju udatnos , (iní), obdarovaní múdros ou, 
svojimi re ami zvestovali svoju prorockú dôstojnos . Stali sa vodcami udu v svojom ase a s 
hojnou múdros ou predkladali udu posvätnú náuku . (Sir 44, 1-4)  

Pan Sulík, vyzývam Vás! Zastavte toto kultúrne barbarstvo, nenasledujte obrazoborectvo a 
neza ínajte zo sochoborectvom na Slovensku. Ak Vám nevadí socha zakladate a zlo ineckej 
KS Marka ulena hne ved a Úradu vlády SR,

 

nemala by Vám vadi ani európsky ve ká 
postava, akou je Svätopluk.   

Vyzývam kres anských politikov, cirkvi a v etkých udí dobrej vôle: ke u vzniklo, tak 
nedovo te, aby bolo zni ene toto kultúrne, ale aj duchovné dedi stvo ná ho národa. 

http://azn.nawebe.net/view.php?nazevclanku=pan-sulik-zastavte-kulturne-
barbarstvo&cisloclanku=2010090002


Uvedomte si, e takmer 1150 rokov tu Svätopluk na hrade by nemohol a ak dovolíte, aby bol 
odstránený, tak u tu mo no nikdy iadna ve ká postava na ich dejín spojených s 
kres anstvom ani nikdy nebude. Neurobme tú istú chybu ako pri zrode Slovenskej republiky. 
Nebu me iarlivý a neodporujme Duchu, ke nám nie o dáva inak, ako chceme my, aby sa 
aj na nás nevz ahovali slová sv. Pavla: Vám sa malo najprv ohlasova Bo ie slovo; ke ho 
v ak odmietate a seba pokladáte za nehodných ve ného ivota, h a, obraciame sa k pohanom! 
Lebo tak nám prikázal Pán. Ustanovil som a za svetlo pohanom, aby si bol na spásu a po 
kraj sveta . (Sk 13, 46- 47)                                    08. 09. 2010        Anton ulen 

+++++++++++++++++++++++++ 

Literárny tý denník . 29  30 / 2010 (z obsahu) 

Miroslav Válek: Odstra ovanie sôch = Milan i : Neopísate ná tragédia = Andrej Ferko: 
Minúta ticha = Ján Svák: Votum separatum na ceste k spravodlivosti = Jozef Baná : Kód 9 = 

Irina Sileckaja: Snívanie zadarmo = Michal erník spovedá Pavla Janíka: ivot sa nedá 
vysvetli = Etela Farka ová: Etudy o fazuli = David Schweickart: Prehliadka trpaslíkov 

a nieko kých obrov = Václav Jumr: Pripomienka 

+++++++++++++++++++++++++ 
Plache pismenka 

http://www.mamtalent.sk/basnik-pavol-janik-hodnoti-plache-pismenka.phtmlbasnik-pavol-janik-
hodnoti-plache-pismenka.phtml?program=1&ma__0__id_b=4484&ma__0__id_kp=14522

 

+++++++++++++++++++++++++ 

Wiener Abtreiber übt weiterhin Gewalt gegen Lebensschützer aus 

http://www.gloria.tv/?media=95774

 

+++++++++++++++++++++++++ 

Zedná ství je proti Na í Paní Fátimské 
Vyznání bývalého zedná e  John Salza  P evzato a p elo eno z The Fatima Crusader. 

The Fatima Crusader, . 95, léto 2010. 

John Salza, který zná zedná ské rituály z nitra svobodného zedná ství, je nanejvý 
kvalifikován k tomu, aby poukázal na to, e zedná ství je opravdu pohanským nábo enstvím  -
které vyznává ábla 

 

zatímco p edstírá, e je jen dal í bratrskou organizací. Tato ást 
promluvy Johna Salzy nám pom e lépe pochopit smrtelné nebezpe í, p ed ním nás Na e 
Paní Fátimská varovala ve T etím tajemství, jak vysv tlil P. Kramer ve své promluv na str. 
32 tohoto ísla. 

Zedná ství je nep ítelem Církve, a jak se dnes dozvíme, Na e Paní nás po mnoho staletí 
varovala, e zedná ství pronikne do Církve, zkazí hierarchii a povede du e k zatracení. V této 
prezentaci nejprve promluvím o n kterých velmi d le itých historických bodech, které 
ukazují, e zedná ství je proti Na í Paní, a budu mluvit o zedná ských rituálech a nakonec 
uzav u povídáním o tom, jaký ú inek má zedná ství na katolickou Církev. 

http://www.mamtalent.sk/basnik-pavol-janik-hodnoti-plache-pismenka.phtmlbasnik-pavol-janik-
hodnoti-plache-pismenka.phtml?program=1&ma__0__id_b=4484&ma__0__id_kp=14522
http://www.gloria.tv/?media=95774


Byl jsem zedná em 

Tak tedy, pro bych já m l mít kvalifikaci o tomhle mluvit? Nu, a koliv jsem se narodil jako 
katolík a jsem katolíkem celý ivot, stal jsem se také svobodným zedná em. Po skon ení práv 
m mnoho katolík ádalo, abych se p idal ke svobodným zedná m, co je v Americe velmi 
obvyklé. Byli mi prezentováni jednodu e jako spole enský klub, který mi pom e rozvinout 
obchodní kontakty. M l jsem dojem, e americké zedná ství se od evropského li í, a tak mi to 
bylo i vysv tlováno. Kdy jsem hledal radu u farních kn í, ekli mi toté . A tak jsem necítil 
pot ebu dále to zkoumat. V tomto období mého ivota jsem se stal zedná ským mistrem, 
zedná em 32. stupn , lenem Shriners (The Shriners neboli Shrine Masons, zedná i svatyn , 
je zedná ská charitativní organizace 

 

pozn. p ekl.). Byl jsem lenem dvou ló í, p sobil jsem 
jako vedoucí osobnost v jedné z t chto ló í, ne jsem ode el, m l jsem být zvolen Uctívaným 
velmistrem, a obdr el jsem velmi ídké osv d ení, Diplom zp sobilosti, který m oprav oval 
kolit ostatní zedná e v zedná ských rituálech. To doslova vy aduje, aby si lov k ulo il do 

pam ti v echny rituály zedná ství modré ló e (první 3 stupn zedná ství, tj. ni í sv cení, ve 
kterých v ak p sobí p evá ná v t ina zedná 

 

pozn. p ekl.), v echny pozice, co jsem u inil, 
tak e vím, co zedná ství u í, proto e já sám jsem to u il. 

Amerika a zedná ský omyl 

Jak jsem ekl, v Americe není zedná ství pova ováno za kodlivé, je jednodu e pova ováno 
za spole enskou organizaci, a já jsem se sám sebe asto ptal, pro tomu tak je? Pro je 
vnímáno jinak ne v Evrop ? A d vodem, kterým za nu je, e Amerika nikdy nebyla 
katolickou zemí. Amerika byla zalo ena svobodnými zedná i a zedná ská ideologie je 
zakotvena v Ústav Spojených stát . Nap íklad v zakládací klauzuli tam, kde vláda /stvrzuje, 
e/ nebude brát ohled na ádné nábo enství. To je odmítnutím spole enské vlády Na eho 

Pána Je í e Krista. V klauzuli o svobodném praktikování, která dává lov ku právo vyznávat 
jakékoliv nábo enství 

 

op t v protikladu ke katolické ví e. Amerika ije nábo enství 
svobodného zedná ství a to je d vod, pro zedná ství není pova ováno za hrozbu. Byli to 
lenové Nejvy ího soudu Spojených stát , kte í stvo ili doktrínu odluky Církve a státu ve 

Spojených státech za prezident Roosevelta, Trumana a Eisenhowera (z nich v ichni byli 
zedná i). Ti dohromady jmenovali dvanáct len Nejvy ího soudu, kte í v ichni byli zedná i. 
Od roku 1941 do roku 1971 zedná i dominovali Nejvy ímu soudu a skrze soudní rozhodnutí 
stvo ili zedná skou doktrínu odluky Církve a státu. 

Dvacet t ikrát odsouzené zedná ství 

Katolíci by to m li v d t nejlépe, proto e jen z ídka které jiné omyly byly zavr eny tak asto 
jako zedná ství. P i svém pátrání jsem objevil, e dvanáct pape vydalo ne mén ne dvacet 
t i r zných zavr ení svobodného zedná ství. A toto u ení je pova ováno za ást ádného a 
obecného u itelského ú adu Církve a je pro du e v ech katolík závazné. Církev v dy m la 
jasný postoj k zedná ství. 

Fátima varuje p ed svobodným zedná stvím 

Nyní bych se rád obrátil k Fátim a pokusil se vám podat náhled na to, jak jsou Fátima a 
zedná ství spjaté. Víme o t ech tajemstvích nebo o t ech ástech jednoho tajemství. Zaprvé, 
máme vizi pekla, zadruhé, Na e Paní vyjevila nebo nás varovala ohledn omyl Ruska a 
pot eb zasv tit Rusko Jejímu Neposkvrn nému srdci, a zat etí, existuje vize biskupa v bílém. 
Bez jakékoliv dal í informace tedy vidíme varování ohledn omyl , ohledn lidí, kte í p jdou 



do pekla a toho, jak je n jakým zp sobem Církev zahrnuta do t etí ásti, proto e je do ní 
zahrnut pape . 

Pak ve tvrté Vzpomínce pí e sestra Lucie slova Na í Paní: V Portugalsku z stane dogma 
víry v dy zachováno atd. , co samoz ejm znamená, e dogma víry nebude zachováno v ude. 

Pro ? Kv li t mto omyl m. To co tedy máme, jsou omyly Ruska, které otravují sv t a Církev 
a vedou du e do pekla. 

Co jsou tedy ty omyly Ruska? Jsou naprosto toto né s omyly zedná ství. Naprosto toto né. 
Krátce e eno, odmítnutí Je í e Krista a Jeho svaté katolické Církve. Odmítnutí teze B h 
stvo il lov ka a oslava teze lov k stvo il boha . Odmítnutí nadp irozeného a oslava 
p irozeného. Proto je zedná ství nábo enstvím naturalismu. My v ichni m eme být bratry na 
úrovni p irozeného, ale jestli e odmítneme úrove nadp irozeného, nem eme být bratry 
v ádu milosti. Bratry a sestrami jsem jen, kdy jsme sjednoceni v Kristu a v Jeho mystickém 
T le skrze milost. Nakonec je to otázka Boha versus satana a tak to sestra Lucie staví. ekla, 
e satan chce svést rozhodující bitvu s Na í Paní a my si musíme vybrat... 

Zedná ství je fale ným nábo enstvím 

Zedná i si obecn nárokují, e jejich um ní povstalo od operativních zedná , kte í stav li 
hmotné stavby, katedrály v Evrop , a b hem období osvícenství (co bylo období, b hem n j 
existovalo hnutí za vyn tí lov ka z podru í církevní autority a nadp irozeného zjevení) za ali 
p izývat do zedná ství dal í lidi 

 

banké e, právníky, emeslníky atd. A tomu se íká 
spekulativní zedná ství. 

Zedná ství jak se dnes praktikuje je tedy v podstat duchovní organizace, proto e stejn jako 
operativní zedná i stav li hmotné stavby, dne ní zedná i se sna í stav t duchovní stavby a 
jejich rituály jsou duchovn orientované. Zedná ské odmítání nadp irozených pravd víry a 
zedná ské propagování naturalismu jsou jasn vt leny do zedná ských rituál a já vám nyní 
dám n které p íklady. 

Zedná ský rituál je blasfémií a uctívá soubor pohanských boh

 

V prvním zedná ském stupni 

 

a tyto rituály jsou rituály, které jsou v eobecn platné 

 

v ichni mu i, kte í vstupují do zedná ství, za ívají, co vám nyní eknu. V prvním zedná ském 
stupni je kandidát na zedná e po ádán, aby se svlékl, odlo il v echno oble ení krom 
spodního prádla, ale to není v e. Je také po ádán, aby si odlo il etízek s k í kem, kapulí , 
sv j snubní prsten, proto e jak rituál zvlá t íká, lov k si nemá s sebou brát nic urá livého 
nebo obranného do ló e . Urá livého, proto e katolicismus urá í zedná ství a obranného, 
proto e cht jí, aby byl lov k zranitelný. Necht jí, aby m l duchovní obranu. 

Zedná ská blasfémie 

lov k také dostane na krk smy ku a tato smy ka symbolizuje jeho vztah k profánnímu sv tu, 
jeho bývalé nábo enství. Uvidíte, e smy ka je odstran na, kdy lov k nakonec vstoupí ve 
smlouvu se zedná stvím. Také lov k dostane pásku na o i a je vyhlá eno, e se nachází ve 
stavu duchovní temnoty. ekli: Toto je pan John Salza, který byl po dlouhou dobu v temnot 
a nyní chce být p iveden do sv tla.  Nu, a to jsem m l pásku na o ích jen na pár minut. 



O ividn mluvili o faktu, e a koliv jsem byl pok t n do sv tla Je í e Krista, jsem ve stavu 
duchovní temnoty. 

Zedná ské výhr ky a tajemství 

A pak, kdy lov k p ijde do ló e, p ilo í mu na levé obna ené prso ostrý nástroj a eknou: 
Tak jako je toto nástrojem bolesti tvého t la, nech je vzpomínka na n j tímté pro tvé 

sv domí, pokud bys n kdy poru il svá zedná ská tajemství. To je zastra ovací taktika, která 
se také pou ívá v satanských rituálech. Zedná ství jasn deklaruje, e je tajnou organizací. 

Zedná ské satanské modlitby 

Kdy kandidáta doprovodí do ló e, p inutí ho, aby poklekl a ú astnil se modlitby, a je to 
práv zde, kde za íná být p ipravován na to, vnímat Boha jako bo stvo jakéhokoliv a ka dého 
nábo enství. Zedná ství se modlí k bohu, kterého nazývá Velkým architektem v ehomíra, pod 
ním lze dle zedná ství nalézt v echny bohy. Tak e i kdy sv. Pavel íká, e Je í ovo jméno je 
jméno nade v echna jména, zedná ství íká, e B h je bezejmenným Bohem stovky jmen. 
Svatý Pavel u í, e nem eme být spjati s nev ícími  známe duchovní axiom lex orandi, lex 
credendi 

 

to jest, e pokud se modlíme se zedná i, za neme v it jako zedná i. 

Zedná ství nejen vzývá bo stvo v modlitb , ale také má jedine né symboly a jména pro Boha. 
Zmínil jsem jméno Velký architekt v ehomíra. V anglicky mluvících ló ích je zedná ský b h 
prezentován písmenem G . A v zedná ské Bibli, kterou dávají svým erstv zasv ceným 
len m, co je Bible v p ekladu krále Jakuba s vlastní zedná skou p ílohou, se íká, e 

písmeno G p edstavuje velkého boha v ech zedná . Zedná ství, a také b h zedná stva, je 
p edstavováno v evidoucím okem, co je jasn pohanský symbol sahající zp t k Osirisovi. A 
od ka dého zedná e se po aduje, aby se v modloslu ebném aktu klan l t mto symbol m 
v zedná ském rituálu. 

Zedná ské rituální l i 

Zedná ství tedy 

 

skrze u ívání t chto jedine ných jmen, jedine ných symbol a jedine ných 
modliteb - chce sjednotit lidi v duchovním bratrství a také bo stva v ech nábo enství 
v duchovním bo ství. To je obludná forma synkretismu. Proto e zedná ský b h není Svatou 
Trojicí, je to fale ný b h a p ed pravým Bohem je to ohavnost. Jak íká svatý Pavel, existuje 
mnoho boh a mnoho pán , ale pouze jeden pravý B h a jeden Pán Je í Kristus.  

John Salza je mladý právník, který byl patn sm rován katolickými kn ími, kte í mu ekli, e 
je pro n j, katolíka, v po ádku p idat se k zedná m. Díky Bohu opustil zedná ství a je 

schopen vylí it a poukázat na nebezpe í zedná ství pro na e bratry katolíky. 

David nám v almech íká, e v ichni bohové národ jsou áblové, a b h zedná je tudí 
áblem. Poté, co se lov k zú astnil této modlitby k bo stvu, Uctívaný velmistr jej otázkou: 
Komu v í ? vyzve, aby u inil vyznání víry. A nezále í na tom, jaké bo stvo kandidát 

vyzná, zedná ství mu v dy odpoví: Tvá víra je vírou v Boha, tvá víra je 
opodstatn ná. Tak e i t m, kte í odmítnou Je í e Krista (tzn., e v odpov di na danou otázku 
uvedou nap ., e v í v Buddhu, to jest fale ného boha 

 

pozn. p ekl.), zedná ství otev en l e 



(nebo jim v dy odpoví, e jejich víra je vírou ve skute ného Boha 

 
pozn. p ekl.). A to je 

proto, e tv rcem zedná ství je otec l í.  

Ve skute nosti tento postoj odporuje nejen zjevení, ale samotnému rozumu. K es anské a 
nek es anské nábo enství o ividn nem e být v tomto bod obojí správné. Jedno z nich je 
fale né. Zedná ské u ení zde evidentn zcela popírá objektivní pravdu, proto e zedná ství íká 
ob ma z nich, e v í v pravého Boha. Blahoslavený Pius IV. o tom ekl, e nic ílen j ího 
nikdy lov k nevymyslel. A tak zedná ství klade tuto p edstavu, tuto fale nou p edstavu 
lidské d stojnosti, svobody, rovnoprávnosti, bratrství zcela nad pravdu a staví lov ka nad 
Boha 

 

co jsou omyly Ruska a omyly zedná ství. 

Zedná ské krvavé p ísahy a sebeprokletí 

Dále se po lov ku po aduje p ísaha u zedná ského oltá e, který je v zedná ství nazýván 
ob tním místem . Ob tním místem je nazýván, proto e za prvé zde lov k skládá krvavou 

p ísahu, kterou popí u a za druhé, proto e ob tuje své bývalé nábo enství pro zedná ské 
nábo enství. 

Jestli e lov k vyzná, e je k es anem, skládá p ísahu na Bibli a p ísahá, e by si rad ji 
nechal pod íznout hrdlo, vytrhnout jazyk z ko ene, nechat rozpárat hru , nechat vyrvat srdce, 
nechat své t lo rozp lit a vyjmout z n j st eva a nechat je spálit na prach, ne by poru il svou 
zedná skou p ísahu. Tyto p ísahy jsou sebeprokletími a tyto typy p ísah jsou zjevn 
smrtelným h íchem a jeví známky krvavé ob ti. Takovéto popisy trest se nazývají krvavými 
p ísahami a potvrzují smluvní p irozenost t chto p ísah. 

Zedná ské rituály  smlouvy s áblem 

Vy víte, e smlouva je pova ována za spojení mezi osobami  známe to z na í teologie  a 
krev v dy symbolizuje, a ji je ob tována skute n nebo symbolicky, potvrzení smlouvy. 
Kdy lov k ob tuje krvavou p ísahu na zedná ském oltá i, zpe e uje zedná skou smlouvu, 
jí je nyní vázán. Práv v tomto bod mu je z krku s ata smy ka a je poprvé nazván bratrem. 
Pro ? Proto e nyní je ve smluvním spojení se zedná stvím. 

Tyto p ísahy jsou bránou pro satana a okultismus a slou í jako p eká ky milosti. T mito 
prokletími zedná i p ísahají, e budou naru ovat chrám Ducha Svatého v samotném Písmu 
svatém, které inspiroval. Po p ísaze lov ku sejmou pásku a je p iveden do sv tla .  A to, co 
p ed sebou vidí, je zedná ský úhelník, kru idlo a svazek posvátného zákona. Jestli e vyznává 
k es anství, bude to Bible, ale také nemusí být. Bible m e být dopln na nebo nahrazena 
jakýmkoliv nábo enským spisem  Zend Avestou, Zoharem, Koránem, Knihou Mormon, 
ímkoliv. 

Stejn jako zedná ství vnímá v echny bohy jako rovnoprávné s Trojicí, vnímá v echny 
nábo enské spisy jako rovnoprávné s Biblí. A toto je op t proti rozumu. Bible potvrzuje 
bo ství Krista, Korán odmítá Kristovo bo ství, a p esto zedná ství obojí bere jako výraz Bo í 
v le. Autorem je zajisté sám ábel. 

Zedná ský kult lov ka 

Tento kult lov ka pokra uje, kdy zedná obdr í svou bílou zást ru. Mo ná víte, e zedná i 
nosí p i svých rituálech zást ry. A zedná i je e eno, e bílá zást ra p edstavuje istotu ivota 



a jednání, co je nezbytn nutné, aby získal p ístup do nebeské ló e tam naho e. Také dostane 
kladívko a dozví se, e stejn jako v dávných dobách operativní zedná i pou ívali kladívko 
k opracování hrubého kamene, tak i on svým p irozeným úsilím m e zdokonalit sám sebe a 
u init se hodným Boha jako ivoucí kámen pro duchovní stavbu nebes. 

Tridentský koncil samoz ejm zavrhnul tuto p edstavu, e lov k m e u init cokoliv 
duchovn prosp ného pouze svým vlastním p irozeným úsilím, to bylo zavr eno, a tudí je 
zedná ské u ení zavr eno. 

Zedná ský výsm ch Kristu 

V mistrovském zedná ském stupni, co je t etí zedná ský stupe , zedná ství u í svou nauku o 
vzk í ení t la. A v zedná ské Bibli se íká, cituji: Vzk í ení t la je základním dogmatem 
zedná ské nábo enské víry.

 

V tomto stupni, který je nazýván legendou t etího stupn , asto nazývanou Chíramovou 
legendou, se kandidát ú astní alegorie. Má reprezentovat osobu jménem Chíram Abíf, která 
historicky skute n pracovala na alamounov chrámu. Ale tato legenda je smy lená, jde o 
fikci, je to n co, co si zedná ství vymyslelo. V podstat je kandidátovi e eno, e má tajné 
v d ní, gnostické v d ní, které od n j kolegové zedná i cht jí získat. A uvnit ló e na n j 
dotírají, on odmítne vydat zedná ské v d ní a oni jej mu í. Doslova jej uhodí do hlavy, je 
chycen do pytle a symbolicky zavra d n. Král alamoun pak hledá t lo, a abych ten dlouhý 
p íb h zkrátil, nakonec jej nalezne podle zelené akáciové v tvi ky, která je vysazena vedle 
hrobu. A tím se rituáln íká, e Chíram Abíf byl popraven vn m stských bran jako Ná Pán, 
co je výsm ch smrti Na eho Pána. 

Zedná ský rituál také íká, e Chíram byl poh ben na vrcholku kopce západn od hory Moria 
(dle tradice jde o dne ní Chrámovou horu 

 

pozn. p ekl.). Op t výsm ch Na emu Pánu. Rituál 
také íká, e kdy zedná i p istoupí k mrtvému t lu p i ob adu, u iní to, co je nazýváno 
velkým znamením nouze a eknou:  Ach Pane, m j Bo e, není pomoci Synovi 
vdovy? Vdovou je Na e Paní a Synem je Ná Pán Je í Kristus. To je satanská parodie smrti, 
poh bení a vzk í ení Na eho Pána. Poté je kandidát vzk í en Uctívaným velmistrem. Ten 
mu ekne, e toto symbolické vzk í ení dosv d uje zedná skou víru ve v ný ivot. 

Kdy lov k opravdu um e svou p irozenou smrtí, m e mít zedná ský poh eb, p i n m je 
oble en ve své zedná ské zást e podobn jako do k estního od vu a v ichni jeho zedná tí 
brat i p ilo í onu akáciovou v tvi ku, podle ní bylo Chíramovo t lo nalezeno. P ilo í ji na 
jeho hru a odporu í jeho du i Velkému architektovi v ehomíra. 

Zedná ství jako satanova synagoga 

Pape ové a Na e Paní nazvali zedná ství nábo enstvím, sektou a kultem. A chápete te ji 
pro ? Zedná ství má své vlastní nábo enské doktríny, své vlastní rituály, své vlastní jedine né 
modlitby, svá vlastní jména pro Boha, své vlastní symboly Boha, svá vlastní jména nebes, své 
vlastní symboly nebes, svou vlastní teologii, své vlastní poh ební rituály, své vlastní smlouvy, 
má kaplana, má své oble ení, má místa sch zek nazývaná chrámy, má pro ló e zasv covací 
rituály, má svou hudbu, má své svátky, které jsou výsm chem k es anství  svátek Jana 
K titele 24. ervna a Jana Evangelisty 27. prosince. Má sv j vlastní kalendá . Zedná i 
nepou ívají výraz anno domini, pou ívají anno lucis, lucifera, rok satana. P idávají 4 000 let 



k roku 2010, tak e v zedná ství je te rok 6010. Zedná ské autority také íkají, e zedná ství 
je nábo enství a pape ové nazvali zedná ství satanovou synagogou. A my te víme pro . 

Quito a Fátima 

Vzpome me si nyní na varování Na í Paní v Quitu ( lánek na Vendée zde), které p edcházelo 
Fátim . Vzpome te si, e ekla: Zedná ství bude vládnout, satan bude ve 20. století vládnout 
tak ka výlu n skrze zedná ství. A Církev bude ztrestána za herezi, bezbo nost a nemravnost. 
A tyto v ci byly Na í Paní potvrzeny ve Fátim . 

A co jsme tedy vid li od roku 1960, roku, kdy m lo být T etí tajemství odhaleno? Nu, m li 
jsme koncil, který se poprvé rozhodl neodsoudit omyly. Církev, aby potvrzovala svou nauku, 
v dy zavrhovala omyly, které p sobí na tuto nauku. A ano, toto se nestalo. Zvlá t lo o 
omyly Ruska 

 

komunismus a ateismus. A op t, v dob , kdy m lo být T etí tajemství 
odhaleno. 
Na pastora ní úrovni se nepoda ilo vyjád it nauku. Nic z toho není dogmatické, jak víme, 
nebo definitivní a je to jen na pastora ní úrovni. Místo toho, aby se precizovalo, jak to Církev 
v dy inila, u ilo se vícezna né frazeologie. Je mo né dát mnoho p íklad . Nap íklad slovo 
subsistit . To, e Církev susbstituuje v katolické Církvi d lá dojem, e Kristova Církev je 

jaksi v t í ne katolická Církev, e zahrnuje také heretiky, kte í odmítají pape ství. Takhle to 
koncil ne ekl, ale tento typ vícezna ných vyjád ení se prop j il modernistickým interpretacím. 

Koncil také podal bezprecedentní p íznivé náhledy na nekatolická nábo enství, která jsou 
p eká kou ke spáse a v echna vykazují zedná ského ducha jednoty p ed pravdou. Ve 
skute nosti si m eme myslet, e koncil p edstavil novou nauku. Op t, ani dogmatickou, ani 
definitivní, ale jen jako politiku nebo postoj k nábo enské svobod . Bylo to zde, kde koncil 
poprvé ekl, e lov k má právo  nejen svobodu (psychologickou svobodu), ale objektivní 
p irozené právo zalo ené na své d stojnosti a p irozenosti  - na nábo enskou svobodu. Jak je 
to mo né? lov k nemá právo, Bohem dané právo, neposlouchat Boha. lov k nemá právo 
uctívat Boha mimo Církev. Rusko p ijalo tento názor na nábo enskou svobodu v roce 1997 a 
to zabránilo katolík m evangelizovat Rusko. 

Fale ná nábo enská svoboda je zedná skou doktrínou 

Nábo enská svoboda je, myslím si, jádrem problému v Církvi a je jist jádrem zedná ské 
nauky. Skute n máme zedná e, kte í chválí u ení Druhého vatikánského koncilu. 
Francouzský zedná Yves Marsaudon napsal knihu nazvanou Ekumenismus o ima tradi ního 
zedná e a íká, cituji: V echny cesty vedou k Bohu a toto svobodné smý lení pocházející 
z ló í se skv le roz í ilo v chrámu sv. Petra. Jestli e zedná i chválí u ení ekumenického 
koncilu, je s oním ekumenickým koncilem n co v nepo ádku. 

Také máme ve 20. století odli né vyjád ení katolické víry. Máme novou m i, která byla 
stvo ena z ni eho Annibalem Bugninim, jeho vlastní ivotopis poskytl d kaz, e byl 
svobodným zedná em. A není ádným p ekvapením, e Ottavianiho intervence konstatovala, 
e Bugniniho m e nereflektuje teologii m e tak, jak ji dogmatizoval Tridentský koncil. Pape 

také povolil esti protestant m, z objektivního hlediska heretik m, kte í odmítají teologii m e, 
aby byli konzultanty p i tvorb nové m e. Naprosté zmatení v Církvi. 

Vzpome te si, e Na e Paní v Quitu varovala ohledn zka ení oby ej . A co novoty, které 
vstoupily do Církve ve 20. století? P ijímání na ruku ve stoje. Kn z elem k lidu. 



Ministrantky. Kánon proná ený nahlas v národním jazyce. Protestantské pop vky. Op t 
zka ení církevních zvyk v Církvi. Nyní máme vysoce postavené duchovní, kte í se modlí 
s protestanty, idy a pohany jako bychom byli v ichni na stejné úrovni, ani by je vyzvali, 
aby se pro spásu svých du í p ipojili ke katolické Církvi. A p esto tito vysoce postavení 
duchovní nahlí í P. Grunera, Bratrstvo sv. Pia X. a jiné v rné katolíky, kte í se p idr ují víry 
v ech as , jako by byli mimo Církev. Jen ábel je p vodcem takového zmatení. A za t etí, 
morálka. Vzpome te si na varování v Quitu 

 
hereze, bezbo nost a nemravnost. 

A co máme ve 20. století?  Máme v Církvi krizi kv li sexuálnímu zneu ívání kn ími, která 
se nepodobá ni emu, co jsme kdy za ili, kde pedofilní a sodomit tí kn í mají svobodu se 
voln procházet a páchat zlo iny na d tech. Ná Svatý Otec pape Benedikt, navzdory tomu, 
co íkají média, se s tím sna í n co d lat. To mi p ipomíná varování pape e Pia XII. pro 
budoucnost ohledn sebevra dy Církve p i zm n víry Církve v její liturgii, v její teologii a 
v samotné její du i. 

Zedná ská revoluce v Církvi od roku 1960 

V katolické Církvi ve 20. století prob hla zedná ská revoluce. Od roku 1960, roku, kdy m lo 
být T etí tajemství odhaleno, se Církev za ala p eorientovávat ke sv tu. Vlastn jsem laskavý, 
kdy to nazývám p eorientováním, proto e sestra Lucie to nazvala ábelskou dezorientací . 
Ten výraz pou ila tolikrát, e lov k p emý lí, zda ten výraz vlastn není sou ástí T etího 
tajemství. V echno toto je spojeno s Fátimským poselstvím a tím, e se nedbá ádosti Na í 
Paní. 

Záv rem tedy ji víme, pro nás Na e Paní varovala p ed zedná stvím. Tato poselství jsou 
jádrem Quita a Fátimy. Také víme, e existuje ást textu, která nebyla je t odhalena. To je 
bez debat. My nejen známe povahu tohoto textu, ale také jeho charakteristiku 

 

25 ádek 
s obtí nými portugalskými idiomy. O tom usly íte tento týden (nará ka na konferenci 
Fátimská výzva 

 

pozn. p ekl.). Ale z Fátimy a Quita la varování, e zedná ská ideologie 
pronikne do Církve, s nejv t í pravd podobností skrze ekumenický koncil a bude inspirovat 
v d í církevní osobnosti k opu t ní tradice a povede du e k zatracení. Také máme od mnoha 
lidí souvislé a jasné sv dectví o tom, co p edstavuje T etí tajemství. 

+++++++++++++++++++++++++ 

E te e aspo tí Slovinci pova ujú Venétov za Slovenov -teda za seba (na 
rozdiel od 
prof. M.Ku eru, ktorý o nich hovorí, e pôvodne to neboli Slovania...-ako 
na to 
pri iel, akou re ou oni hovorili? - môj lánok "Kto boli Venéti" v Sl. nár. 
nov.v jan.1999).  
Ve u na Etrruskej mape z 8 st.pr.Kr. je dne ný kraje Venetia takto 

pomenovaný... (kniha "Staré civilizácie" so samozrejmou ignoráciou 
Slovanstva) 
......a pre o by to nemohli by Sloveni? 

+++++++++++++++++++++++++ 
Z útr kovitých informácií, ktoré vieme o prípade v Devínskej Novej Vsi, sa mô eme pokúsi 
zostavi profil hlavného aktéra, pri om zistíme, e konal takmer plne racionálne.  

Kto bol ubomír Harman?  



Narodil sa 31. 3. 1962, v znamení barana. Z astrologického h adiska vieme, e barani sú 
ve mi tvrdohlaví, a ko sa poddávajú, idú vytrvalo za svojím cie om.  

Z informácií susedov sa dozvedáme, e bol introvert. Zo správ sa alej dozvedáme, e bol 
pracovitý, ale od 2008 nezamestnaný. alej, e bol samotár  nemal silné a intenzívne 
sociálne ani rodinné vz ahy.  

Kde il ubomír Harman?  

Rodina, ktorá bola Harmanom popravená, bola pod a relácie Lampáre spred piatich rokov 
ve mi problémová, asociálna, cigánska. Ve mi hlu ná a liezla na nervy v etkým ostatným 
podnájomníkom. Mala obrovské dlhy na nájomnom. Nevedeli si s nimi da rady ani polícia 
ani Miestny úrad Devínska Nová Ves ani Úrad práce, sociálnych vecí a rodiny.  

Prvé zlyhanie: právo a poriadok  

V etkých udí v paneláku muselo do zúrivosti privádza to, e ná tát, ktorý má 
zabezpe ova poriadok, pri patologickom a kriminálnom správaní jedincov z cigánskeho 
etnika neustále maximálne zlyháva.  

Dnes máme De Ústavy, tak si z nej trochu zacitujme: Ob ania majú právo postavi sa na 
odpor proti ka dému, kto by odstra oval demokratický poriadok základných udských práv a 
slobôd uvedených v tejto ústave, ak innos ústavných orgánov a ú inné pou itie zákonných 
prostriedkov sú znemo nené ( l. 32). Toto alamúnske znenie si ir ie mô eme vyklada aj 
tak, e ke zlyháva tát, nápravu mô e uskuto ni ob an prevzatím spravodlivosti do svojich 
rúk.  

Druhé zlyhanie: sociálna spravodlivos

  

ubomír Harman sa stal nezamestnaným e te pred eskaláciou hospodárskej krízy. Vek 
pribli ne 50 rokov je ve mi kritický pre h adanie si novej práce. Do toho eskaluje kríza a 
osobnostná výbava introverta je na h adanie práce najmenej uspôsobená.  

Dávky v nezamestnanosti plynú pol roka, potom nastupuje pomoc v hmotnej núdzi. Av ak 
vlastni nehnute nos v Bratislave (v hodnote okolo 100 000 ) znamená, e lovek nároky na 
pomoc v hmotnej núdzi nesp a. Harman il pravdepodobne z úspor a tie mu mo no aj 
pomaly dochádzali. Úrad mohol odporu i jediné: predajte byt, kúpte si dom ek niekde na 
dedine a zo zvy ných pe azí hravo do dôchodku vy ijete.  

Harmanovi sa takéto rie enie ale nezdalo vhodné: pre o by on, ktorý celý ivot drel, mal 
predáva svoj byt, zatia o pod ním v rovnakom byte ijúci udia, ktorí poriadne nepracujú, 
neplatia ani nájom, terorizujú celý panelák, sú upodozrievaní z dílerstva drog, sa tam mô u 
smelo veseli alej a ís na nervy v etkým naokolo?  

Jasná rovnica: systémom vytvorený scenár  

Vidíme tu 2 obrovské zlyhania systému. ubomír Harman musel prirodzene nezná a : 
cigánsku rodinu, ktorá ila pod ním, políciu, ktorá si s nimi nevedela poradi , tát, ktorý ho do 
takejto situácie dostal.  



A teraz si zoberme východiskovú situáciu Harmana: nezamestnaný, osamelý, odsúdený na 
postupné chátranie a ivorenie s perspektívou iba zomrie v etkými zabudnutý a nikým 
oplakaný. Do toho obrovská frustrácia z nespravodlivého systému a zárove osobnostná sila a 
nepoddajnos .  

Je jasné, e ke si tieto faktory dosadíme do rovnice, vyjde nám rie enie, ktorého sa dopustil: 
oslobodi svoj panelák od problémovej rodiny, zapísa sa do análov ako kontroverzná postava, 
ale pre mnohých hrdina a navy e umrie v boji s reprezentantmi systému (políciou), ktorá má 
na celej situácii svoj podiel zodpovednosti. Na jednej strane zlo in, na druhej ob ianska 
stato nos .  

U Harmana ne lo o skrat (ke e bol na celú akciu pripravený), ale o bilan nú ve kolepú 
samovra du, ktorej scenár vytvoril tento systém a nesie za plnú zodpovednos .  

Reakcie politikov  

Politici si túto zodpovednos nechcú pripusti . Minister vnútra chce ozbroji v etky policajné 
hliadky samopalmi, aby vo i takým ako Herman mohli ah ie zasiahnu a zárove zakáza 
samopaly pre civilné obyvate stvo, lebo sa dajú prerobi na dávkovú stre bu. o urobí 
minister vnútra potom, ke sa raz podobne s týmto samopalom zachová policajt? Na ich 
psychiku vplýva zlyhávanie systému úplne rovnako.  

Premiérka Radi ová odkazuje, e problémové susedské vz ahy treba rie i legitímnou cestou. 
Akosi prehliada, e takéto akcie nastupujú vtedy, ke tie legitímne cesty zlyhali.  

Politici precitnú asi a potom, ke nejaký al í odhodlaný ob an sa objaví so samopalom na 
Úrade vlády alebo ove aný semtexom v strede parlamentu.  

+++++++++++++++++++++++++ 

http://www.novinky.cz/zahranicni/evropa/210639-meciar-chce-zverejnit-tajne-
rozhovory-s-cechy.html

 

+++++++++++++++++++++++++ 

http://respekt.ihned.cz/index.php?p=R00000_print&article[id]=46282250

 

Zni í se N mecko samo? 
6.9.2010    

A koliv by velká ást N mc by na tuto otázku odpov d la souhlasným ano, politické elity rozzloben bijí na 
poplach a toho, kdo tuto otázku polo il, v í na praný . Tuto debatu u na ich soused minulý týden rozpoutal 
len p edstavenstva n mecké centrální banky Thilo Sarrazin, kdy vydal knihu s názvem N mecko se zni í 

samo (v originále: Deutschland schafft sich ab). V ní pí e mimo jiné negativn o p ist hovalcích, kdy íká, 
e muslimové jsou lidé druhé kategorie s ni í inteligencí, kte í se hodí jen na prodej ovoce a zeleniny. Podle 

n j práv kv li nim N mecko hloupne.  

Kniha je po týdnu beze zbytku vyprodána, lidé podle bleskových pr zkum ve ejného mín ní s autorovými 
výroky souhlasí, nicmén politici z jeho domácí sociální demokracie (SPD) se od n j distancují a banka 
ohla uje Sarrazinovo odvolání. O to po ádalo prezidenta republiky jednohlasn p edstavenstvo banky, kdy 
jeho len m do la trp livost s rasistickým a xenofobním kolegou , který se podobným stylem o cizincích 

http://www.novinky.cz/zahranicni/evropa/210639-meciar-chce-zverejnit-tajne-
rozhovory-s-cechy.html
http://respekt.ihned.cz/index.php?p=R00000_print&article[id]=46282250


nevyjad uje poprvé. Mimochodem k takovému kroku se vedení banky rozhodlo v bec poprvé v padesátileté 
historii pen ního ústavu. V ichni te ekají, jestli prezident Sarrazina z bundesbanky nakonec opravdu 
odvolá, zatím si oba pánové jen vym ují vzkazy p es média a Sarrazin prezidenta obvi uje, e by se mohl 
nechat strhnout politickým honem na arod jnice. Není to v ak úpln jednoduché, pokud by toti lo odvolat 
leny p edstavenstva banky na objednání politik , mohla by být omezena její nezávislost.  

Celý humbuk kolem Sarrazinovy knihy nicmén ukazuje na jedno velké n mecké bolavé místo 

 
integraci 

cizinc ve spole nosti. I kanclé ka Angela Merkelová v rámci aktuální debaty uznala, e v integra ní politice 
má N mecko mezery. Podle ní se v ak násilí nedá srovnávat s nábo enským vyznáním, ale spí e se vzd láním 
nebo se sociální situací, ve které se konkrétní mladý lov k nachází. A u se v ak politická elita nakonec 
shodne nebo ne, podle pr zkumu agentury Emnid, kterou si zadal bulvární týdeník Bild am Sonntag, by tém 
dvacet procent N mc volilo práv takovou politickou stranu, které by známý xenofob Thilo Sarrazin 
p edsedal.  

V echno zlé je ale pro n co dobré. Po týdnu hysterické diskuse o Thilu Sarrazinovi se politici postupn 
za ínají ptát, jestli by se sou asný systém integrace opravdu nedal n jak zlep it.   

Autor/ i: Bára Procházková  

 

+++++++++++++++++++++++++ 

Uz viac ako rok je zvoleny Robert Bezak za arcibiskupa Slovenska, ale 
vlastne sme ho ani nevideli dokonca s biskupskymi symbolmi. Tu je. 

 

+++++++++++++++++++++++++ 

A skoncí to tak ako vo Francouzsku, ze pre nedostatek knazov laici pochovavaju zomrelych 
veriacich.  



Chile: Biskup ádá, aby se vzd laní laici 
anga ovali v sekulární sfé e 
Celý lánok TU: http://azn.nawebe.net/ukaztemu.php?id=3

 

Biskup Alejandro Goic, prezident Chilské biskupské konference, vyzval laiky, aby z stali 
anga ovaní v dialogu mezi vírou a kulturou.  

ekl: Je naléhavé, abychom m li v diecézi specializované organizace, které jsou ízeny 
dob e p ipravenými laiky, abychom vyvolali dialog mezi vírou a kulturou a hájili lidskou 
d stojnost mu a en. Dále ekl, e v ící noviná i vykonávají nejv t í vliv v médiích 
nikoliv pomocí program s nábo enským obsahem, ale svou p irozenou p ítomností 
a zd razn ním hodnot evangelia tv r ím a dovedným zp sobem.  

+++++++++++++++++++++++++ 

Mexiko: Guvernér Mexico City usiluje 
o potrestání kardinála za homofobii

 

Celý lánok TU: http://azn.nawebe.net/ukaztemu.php?id=3

  

Marcelo Ebrard, jen stojí v ele lokální vlády Mexico City, a dal í lenové jeho Strany 
demokratické revoluce podali u n kolika institucí alobu na n kolik p edstavitel katolické 
církve v Mexiku kv li homofobii a morální kod , nebo tito kritizovali 
man elství homosexuál a zákony o adopci. 

+++++++++++++++++++++++++ 

Známy eský re isér Zden k Tro ka sa netají tým, e je homosexuál. V nede nom 
dieli sa pohádal s Adelou Baná ovou. Spor nastal po tom, o na pódiu dospieval 
známu piese o homosexualite (Jsem gej) jeden sú a iaci. Pravda je taká, e o spev 
príli ne lo. Bolo to skuto ne ve mi zlé, na o diváci reagovali piskotom.  

Pridala sa k nim aj Adela: Ty si nám pri iel oznámi , e si gay, alebo si pri iel 
zaspieva ?

 

Po jeho odchode sa nezdr al ani re isér Tro ka: Pri iel urobi dominy 
out!,  obrátil sa na Baná ovú, ale tá mu vrátila return: o je to za talent by gay?

 

+++++++++++++++++++++++++ 
Kde h ada rie enia? 

 (Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 
5. september 2010 

www.pansu.sk

   

Ve mi sa spoliehame na politikov. Mark Twain povedal: Dnes som videl neuverite nú vec, 
toti politika, ktorý mal zastr ené ruky vo vlastných vreckách . Napadlo ma to aj preto, e 
denne po úvam ako sú asný minister financií o minulom ministrovi financií a predsedovi 

http://azn.nawebe.net/ukaztemu.php?id=3
http://azn.nawebe.net/ukaztemu.php?id=3
http://www.pansu.sk


vlády vraví, e kradli a klamú. Pre m a je to ve mi zlá vizitka o tom, kto to hovorí. Mal toti 
prinajmen om 4 roky, aby pripravil program pre ekonomiku SR. Kde je? Be ný ob an, ob an 
SR sa toti skôr pýta: pre o neustále trpíme  na rozpo tové deficity, pre o sa v spolo nosti 
mno ia skupiny, ktoré majú svoje vlastné záujmy , pre o rastie moc a vplyv byrokratov, 
hoci ka dý budúci predseda vlády vo vo bách (aj po nich) s ubuje, e ich udr í na uzde. A 
e te jedna otázka. Pre o vládni úradníci spravidla chránia záujmy podnikate ov a nie 
spotrebite ov? Ke zasadne ná parlament, nie sme si ni ím istí. Zvykli sme si na to, e 
rôznorodé loby nahá ajú lenov parlamentu, aj ich pomocníkov, a iadajú da ové ú avy, 
granty, protekciu  i láskavos . A to je vlastne peciálny spôsob ako sa podomiela efektívny 
chod spolo nosti. Politológovia nám tvrdia, e prostredníctvom politiky sa vytvára 
efektívnej ie fungujúca spolo nos . Akýsi kontrast. o pokladám za ve mi zlé je to, e 
skuto ná znalos je dnes absolútnou preká kou úspechu. Budem to ilustrova teraz neustále 
omielanou tézou o vyrovnanom tátnom rozpo te. Ekonomická veda u dávno dokázala, e to 
nie je rie ením. V reálnej hospodárskej politike nemô eme zanedbáva hlboký poznatok vedy, 
e rovnováhu ekonomiky vyjadrujú tri bilancie: bilancia úspor a investícií, bilancia rozpo tu 

vlády a bilancia zahrani ného obchodu. Vz ah medzi nimi vyjadruje táto rovnica: (S 

 

I) + (T 

 

G) = (X 

 

M). Ak úspory prevy ujú investície 

 

prvá bilancia - , napr. o + 3 mld. euro a 
vláda má dlh vo vý ke - 5 mld. euro (druhá bilancia), potom bilancia zahrani ného obchodu 
musí by 

 

2 mld. eur (tretia bilancia). Ako vidíme, rozpo et je len jedným prvkom rovnice 
rovnováhy. Minister nemô e hovori iba o tomto jednom ísle. Ono má väzby na al ie dve 
ísla. Správne povedané, ako to vidíme v rovnici, vz ah obsahuje 6 makroekonomických 

veli ín. Nesprávny zásah iba do úspor (S) mô e spôsobi ekonomike ve ké problémy. 
Dovolím si citova T. Buchholza: Zadebneným hlavám na finan ných ministerstvách trvá 
príli dlho, kým im taká vec dôjde . Uvediem iba jediný príklad ekonomiky USA. Uvedená 
rovnica mala v USA v roku 2006 tieto hodnoty: (  416 ) + (- 349) = (- 765 )  v biliónoch USD. 
Toto bol prvý signál krízy, ve v etky tri sektory ekonomiky mali dlh. Ako by si nadávali 
na i politici, ak by SR mala taký výsledok? V ka dej ekonomike EÚ sa po aduje, aby sa 
viedli: systémy národných ú tov, input-output tabu ky a ú tovníctvo vlády. V SR máme 
naozaj ve a ekonómov. Pre o nemáme k dispozícii ú tovníctvo vlády? Pre o sa hovorí iba o 
deficite? Ministri financií by nás nemuseli presvied a o deficite a kto ho spôsobil, ak by bol 
k dispozícii ú et financií vlády.  

Domnievame sa, e ignorovanie ekonomických zákonov dlhodobo nie je mo né. Z nich 
vyplývajú aj konkrétne proporcie medzi ekonomickými agregátmi. Ekonomický výskum a 
na a skúsenos za posledných 20 rokov indikujú potrebné hodnoty makroekonomických 
veli ín na ej ekonomiky, ktoré vo vyspelých ekonomikách majú stabilizované proporcie 

 

podiel výdavkov obyvate stva na HDP, podiel disponibilných príjmov na HDP, rýchlos 
pe azí meranú agregátom M2, ve kos úrokových mier at . Spomenul som len pár. Nie som 
si istý, o tvorcovia hospodárskej politiky na tento fakt stále nezabúdajú. Pre o o nich 
nehovoria ministri financií? 
Aby ekonómovia na li odpovede na otázky, ktoré im kladie ekonomický systém, musia sa 
oprie o epistemologické nástroje, grafy, modely a matematiku. Nemô e to by koali ná rada. 
Toti teoretická namáhavá práca dospela k rie eniam, ktoré ponúkajú odpovede na sú asné 
problémy na ej ekonomiky. T. Buchholz napísal knihu ivé slová m tvych ekonómov. U nás 
platia m tve slová ivých ekonómov. 

Prof. Jaroslav Husár 
+++++++++++++++++++++++++ 

CIKÁNI VE VÝCARSKU 
(T eba  tento mail dorazí i ke kompetentním zákonodárc m). Vrátil jsem se  ze estidenní 



studijní cesty ve výcarsku.  

Je tam také hodn  cikán , ale tam vidíte, na rozdíl u nás, jak tvrd pracují! Jak  mi Renáta, 
majitelka dvou hotel a lenka m stské rady, u které  jsem byl, sd lila, mají tuto motivaci :  a) 
dostanou podporu v  nezam stnanosti jen po odpracování souvisle 5 let bez del ího p eru ení, 
b) odmítnutí nabídnuté práce - ádná podpora, 
c) ztráta zam stnání vlastní vinou, jakou je absence, a po ívání  alkoholu na pracovi ti - ádná 
podpora, 
d) zni ení obecního bytu a státního majetku musí zaplatit, 
jinak jde do v zení a tam musí tvrd pracovat, aby vzniklé kody uhradili. Je s podivem, e 
pseudohumanisté - Havel (on tam jezdil jako disident v totalit za spisovatelem Kohoutem, 
tak to tam musel vid t!) a Kocáb a  dal í dnes nek i í a ve ejn nekritizují výcarskou 
konfederaci, e nechce zadarmo, bez odevzdané práce ivit  parazity... A nikdo v rámci 
Evropy nemluví o rasismu ve výcarsku  !!! Proto chci, aby ty r zné neoprávn né podpory 
a sociální platily parlamentní strany, kdy dopustily takovýto stav rasismu  naruby!!!!! 
Mgr. Pavel SKÁCEL 

+++++++++++++++++++++++++ 

A u nas 

http://krija.blog.pravda.sk/

 

Blog: Vláda, médiá, Laco, ja a oby ajní východniari

 

6. september 2010, Pre ítané 483x, krija, Politika na Slovensku,  

Nevie náhodou, pre o odfaj ili toho Laca Seren u  filozof52? Jeho posledné 2 blogy boli o 
Mizovi Ková ovi a tragédii v DNV. Odvtedy sú v etky jeho blogy stopnuté

 

Hugolin-Gavlovic

  

Údajne ho niekto natrel. Laco je ve ký odborník na rómsku problematiku a elita si to pletie s 
rasizmom. To o sa deje na východe republiky tak na to sa nedajú nájs rozumné slová. 
Obyvatelia východného Slovenska musia ma ve mi pevné nervy. Keby tam boli v etci ako 
Harman, tak na východe u máme vojnovú zónu. Toto sa dozvedám iba od mojich priate ov a 
známych, iadny kotlebovci alebo tak. Ni z toho ale nie je ani v televízii ani v novinách. Ja 
to nevidím ru ovo. Táto vláda tomu asi aj napomáha. Ve z histórie vieme, e minority v 
Európe nemávali problém, ke majorita nie je v ivotne a kých situáciách, bez práce, bez 
prostriedkov, neskôr mo no bez strechy nad hlavou. To plo né zdra ovanie a zvy ovanie daní, 
v ak Miklo chce od udí vyzbiera na budúci rok o 900 miliónov eur viac. Zamestnanos v 
hospodárstve sa ledva dr í nad 2 miliónmi, pri om bola na hranici 2,4. Vláda na sebe etri 
nechce .Bol by som len zvedavý, i títo odovzdajú moc tak ako to bolo v 89. = ne ne? 

a ko!

 

Autorku nasledovných riadkov nepoznám, ale do bodky potvrdzuje to, o mne denne (ak na 
túto tému dôjde re ) hovoria o východnom Slovensku moji priatelia a známi. 

Vá ená redakcia, 

http://krija.blog.pravda.sk/


Aj m a a mojich blízkych okovala udalos , ktorá sa stala   v Devínskej Novej Vsi. E te viac 
ma prekvapil Príspevok v TV, Lampáre ,  ten musel by zrejme pod nátlakom verejnosti 
odvysielaný. 

A teraz Vám napí em,  ako bývam ja . 

Bývam v Ko iciach a sme oby ajná, normálna rodina ako tisíce iných na Slovensku. Bývam 
na sídlisku, ktoré je vzdu nou iarou ani nie  km od  sídliska Lunik IX. Na e sídlisko je malé, 
príjemné, na konci mesta. Domy sú nízke, dvojposchodové, lebo sme blízko letiska. Za 
domami je pole a krásny výh ad na okolité kopce, polia a LUNIK IX. Sídlisko Lunik IX je 
postavené asi v najkraj ej asti KE. Z jednej strany je les a z druhej strany ho obmýva 
Myslavský potok. Jedným slovom idylické bývanie keby . 

Keby som sa nezobudila pred pár d ami a rovno pod mojimi oknami le al súlo iaci cigán s 
cigánkou. Za ala som ich vyhá a , no asi 10 minút ni /vedro s vodou tam nemalo dolet/. Tak 
som  za ala hádza paradajky. Vtedy vstal cigán s ga ami spustenými na pol rde pobral sa 
pre obchytkávajúc  polonahú cigánku jednou rukou a druhou päs ou mi hroziac a 
nadávajúc

 

Inokedy ráno otvoriac dvere na chodbu som dobre nezamdlela od smradu. Stála tam cigánka 
od pása dole nahá, nohy celé obte ené od výkalov. Ani neviem ako sa  dostala dnu, ke e 
brána sa zamyká . 

Po takomto nie om s rados ou vykro íte do práce. Vyjdem pred dom a dúfam, e sa nestrafím 
do psieho ani udského. Okolo tváre mi preletí pou itý leták so z avami a te ím sa, e iba 
preletel a nezasiahol. Cestou ku autu o ami kontrolujem, i nemám urvaté spätné, stiera , 
alebo nav taný druhý i tretí zámok /mám centrál/  Musím prida , lebo oproti mne krá a cigán 
s vystr eným penisom,  mo iaci za pochodu . 
Zdá sa Vám to vulgárne a sprosté? 
Aj mne

 

Nereálne? 
Aj mne . 

Zvy uje sa ivotná úrove aj na L IX. U aj tam parkujú autá s volantmi na pravej, i avej 
strane, bez STK a majite mi bez vodi ákov.  Ni im nie je zakázané, ke e pravidlá 
nepoznajú, idú kedy a kam chcú, v dy a v ade majú prednos . Neexistujú nijaké preká ky, 
ke e ani policajti ich nekontrolujú. A Ty oby ajný lovek, zachrá sa kto mô e . Aj 
Myslavský potok sa zmenil na umyvárku áut. Ka dý de sa tam umyje minimálne 10 táto ov. 
Pán primátor, polícia aj odbor ivotného prostredia tu udelili výnimku. o na tom, e tu e te 
pred pár rokmi boli pstruhy. Nech sa ob ania s a ujú, nech sa majú  Rómovia dobre a 
hlavne nech majú isté autá. 

S príchodom jari, prichádza aj: výpalnícka  sezóna , okrem toho  na pár tý d ov sa dá 
vidie ôsmy div sveta  Melírovaný les. Za celú zimu  aj predo lé obdobie vietor pozachytáva 
milióny sá kov, ta iek a neporiadku na konároch a kým sa les nezazelená celkom, tak má 
melír. Pribli ne jeden mesiac v kuse sa ocitáme v plame och  ako v stave vojny.  Cigáni asi 
nemajú radi zelenú, lebo ka dý kúsok zeleného mieste ka musia vypáli . Hasi i zasahujú 
minimálne 3x denne aspo mesiac. Zrátajte si ko ko výjazdov a ko ko pe azí to musí stá . 
Keby nieko ko udí sezónne zamestnali  na strá enie pred podpa a mi, i inak vyrie ili

 



Vtedy proste horí v etko a v ade. Je to aleko od  magistrátu a úradu vlády, tak na o sa stara . 
Ak by hasi i zverejnili  napr. po et výjazdov za mesiac apríl na L IX, tak by udia ostali 
zdesení, o sa to deje. Koncom mája za ína  obera ka /tzv. skorý zber/ jab k a sliviek na 
stromoch, ktoré rastú po sídlisku. Nedoká em pochopi ako sa tieto stromy po týchto 
nájazdoch doká u ka dý rok zregenerova a opä zarodi . 

No a potom prichádzame na radu my ob ania a za íname po zime upratova sídlisko /je to pre 
ve mi silné alúdky/ . Tohto roku pri la horda cigánov a ke nás videli upratova , tak sa 
smiali a vraveli  Pani, ta na o upratujete. ak Vam pride mesto poprata .

  

 Vyrabujú bedne 
a v etko o vytriedia a nehodí sa im pohád u po sídlisku. 

K ve eru si tie neoddýchneme, lebo cigán nikdy neoddychuje. Zaviedli im tam nie o ako 
miestny rozhlas a ten v kuse vyhráva vo dne v noci v akovaké  rezké melódie. V lete, ke 
boli horú avy a lovek musel priebe ne vetra

  

/lebo to sa musí by v tej izbe ak je otvorené 
okno/, tak sa pre ten hluk nedalo vydr a . Ozvena doná ala hluk z L IX v 
nenormálnych  dávkach. Pán primátor sa iba smial, v ak nech sa cigáni bavia, ve aj on má 
iba spolo enské povinnosti s pánmi kon elmi, preberá, ocenenia, medaily, estné ob ianstva. 
Treba im dopria zábavu vo dne v noci, o na tom, e pracujúci ob an nemá pokoja, v ak 
ráno pôjde aj tak drie na panské

 

Obchodné aktivity cigánov prebiehajú 24 hodín, nepoznajú prestávky,  vo dne v noci tiahnu v 
obrovských tlupách po kontajneroch a rabujú v etko o im príde do cesty.  Rabujú vo dne i v 
noci, v etko a ka dého.  Nedávno sused volal policajtov, lebo cigáni kradli starej susedke, 
vdove na sídlisku  100, ktorú pou ívala na cestu k lekárovi. Po nieko kých urgenciách 
pri li  policajti a rovno povedali, e oni také vraky ani nebudú h ada !!!  Nám u ukradli 5 
bicyklov z pivnice /je u ako trezor/, synovi 2 tý d ový  mobil a e te v elijaké mali kosti. 
Policajti sa len smejú, na o to kupujeme a  tak!!! . 
JE NA TOM NIE O SMIE NE AK SI LOVEK NIE O KÚPI A CIGÁNI HO 
OKRADNÚ?????? 

Minulú zimu sme videli na sídlisku obrovskú policajnú akciu /6 policajných áut v akcii/. Na 
poli  za  domami urobili policajti rojnicu. Bola to akcia ako z Funesových  komédií. nahá ali 
jedného cigána a ten ako pred nimi prchal, hádzal petardy. vyzeralo to akoby na nich 
strie al.  Ke ho chytili, pod na imi oknami, dozvedeli sme sa s ú asom, pre o 
toto  nevídané Nasadenie . Prominentnému die a u cigán ukradol mobil a na to pou ili 6 
áut PMJ a kuklá ov!!! 

Ke voláme policajtov my be ní ob ania, tak sa boja sem prís robi poriadky. Ob as urobia 
spanilú jazdu na policajnom aute po sídlisku. Raz dokonca pricválali na parádnych ko och a 
to sme s nádejou dúfali, e nám svitá na lep ie asy. No ia , pri li len ukáza pekne 
koníky .  Kto vie kto na nich jazdieva vo vo nom ase

 

Ka dý de akáme, ako na e deti docestujú do a zo koly. Ke e cestujú MHD, tak sú 
diskriminovaná vä ina. To, o robia cigáni v autobusoch MHD, nemá obdobu. Okrem toho, 
e chodia samozrejme úplne zadarmo tak tam pijú, fetujú, súlo ia, vracajú, p ujú po zemi i 
u och, robia neporiadok , bijú nás , deti, vyhrá ajú sa, re ú sedadlá a ja neviem o v etko . 

Cestujú neobmedzene po celom meste. Plné kontajnery sú v ade . 

Prádlo na balkónoch, sa nemô e su i , lebo vylezú a po druhé poschodie a kradnú v etko o 
nie privarené. Ke je teplo v byte, musí sa  vetra tak, e dospelý lovek stojí pri okne ak je 



to byt po prvé poschodie. Nedávno ukradli na ej susedke mixér z kuchyne, ke la pozrie do 
druhej izby o to buchlo. Niekedy mi je úto malých detí, ke vidím o jedia z kontajnerov. 
Vyhodím im z okna keksík i chlieb s nie ím. Oni sa mi za to odv a ia v a ným hrejivým 
úsmevom, no na druhý de mi prídu rozbi okno. 

Cigánske deti fetujú u od dvoch rokov, neviem, i im to rodi ia dávajú aby zahnali hlad, 
alebo pre o To o robia, nebudem rozobera , lebo je toho stra ne ve a. Tiahnu v 
obrovských tlupách v kuse. Hulákajú, hre ia, bijú sa, súlo ia, kadia, mo ia, pijú, vracajú, 
chodia tvorno ky po zemi, spia hoci kde . Je im proste jedno kde sú, kedy sú a o robia. 
Ke ku mne niekto príde a toto vidí, pripadám si ako asociál, nie len ja. 

Mnohokrát sa ma pýtajú ako tu mô ete býva .  A kde mám býva , ka dý bývame tam, kde 
máme byt. astokrát je to pod udskú dôstojnos na o sa dívame a hlavne na e deti. Aj ja  u 
niekedy strácam svoju dôstojnos ke bránim svoje okolie, majetok a deti, ke lovek  musí 
ziapa a bá sa ich .   Ke policajti sa smejú. Ke posielame petície poslancom, pánu 
primátorovi a je to presne ako v tej Lampárni .  Oni sa iba usmievajú .. 

Myslite si , e som pre toto rasista? Ja som cigánom ni neurobila, ani moji susedia. Ja im ni 
nekradnem, ja nechodím ani na ich sídlisko kadi popod okná . Nech nás tú oplotia a zavrú 
do rezervácie ako indiánov  /to by bola zase diskriminácia Rómov /. Ja chcem od nich iba 
pokoj .. 

Ten pokoj chcel asi aj ujo o strie al .  Ko ko vlastne vydr í lovek, ak ho vytá ajú ka dý 
de ? Aké silné nervy musí ma aby toto v etko vydr al????? Len to ko som chcela napísa . 

Bonus: 

POPULIZMUS 

 

pôvodne politické hnutie vidieckeho obyvate stva na ochranu malých 
vlastníkov ( udu). Vo v eobecnosti akceptovanie po iadaviek rôznych skupín obyvate stva a 
ich mobilizovanie proti existujúcim tátnym truktúram alebo politikom. (Slovník 
spolo enských vied, str. 197) 

Áno! V etci sme populisti, len politici a ich poskokovia v médiách zaparkovaní 
v bratislavských hangároch sú lietadlá, bohatí a oplotení tak vysokými plotmi, e ani komíny 
na ich hangároch nie je vidie . No a mnoho z nich pochádza práve z východného Slovenska! 
Viete o tom, e Východniarom je u z Vás na zvracanie? Oni sa za Vás u dokonca 
hanbia!!! 

+++++++++++++++++++++++++ 
Otvorený list bardejovského prednostu Beblavému 

V Madarsku 52 percent deti do 8 rokov ma cigansky povod... 
Milí priatelia a známi, 
kone ne za ínajú udia odklada strach a za ínajú veci menova správnymi názvami a 
normálnymi slovami.  
Pánu prednostovi v Bardejove patrí ve ký obdiv, e kone ne popísal problematiku a 
problematických, inými slovami povedané neprispôsobivých ob anov Slovenska a myslím si, 
e nielen Slovenska, tak ako to bolo potrebné popísa a pomenova u dávno. Dúfam, e to 

nie je neskoro!!!  
Ale ako sa hovorí, nikdy nie je neskoro, ak sa veci pohnú tým správnym smerom a 



kompetentní v táte a spolo nosti nebudú ma len "vagón" nápadov a mno stvo "jalových" 
rie ení, ale urobia aj osi konkrétneho, aby nebolo neskoro!  
Aby sa podobné prípady, aky ohromil celé Slovensko v Devínskej Novej Vsi, nemal al ich 
nasledovníkov!!!  
Nie políciu treba prezbroji , ale tých, o "napomáhajú rie enie" daného stavu "prázdnym 
mudrovaním" a chodením okolo problému ako okolo horúcej ka e.  
Je u naozaj na ase, aby sa v tejto veci za alo kone ne nie o konkrétne dia !  
Ktorí, ako to len mô te, tak tento postoj bardejovskeho prednostu roz írte ako len mô te, aby 
to vedeli ím viacerí a za ali vyvíja nátlak na kompetentných, ktorí sa uchádzali pred pár 
tý d ami vo vo bách o na u dôveru a priaze , aby to nezostalo zasa len pri prázdnych 
predvolebných s uboch, ale nech sa kone ne za ne nie o konkrétne aj dia !      

Mestský úrad Bardejov 
Prednosta  

Dobry den pan Beblavy,  
cital som vas prispevok o rieseni ciganskej otazky u nas, ktory ste mali dnes v novinách SME.  

1/ Najprv k pojmu Cigan ci Rom... 
My hovorime susedom Rakusania, napriek tomu, ze si oni hovoria Ostereicheri, ci 
Austrianeri...My hovorime obyvatelom Nemecka Nemci, napriek tomu, ze si oni hovoria 
Deutschlanderi ci Germaneri...Madari hovoria na Bratislavu Poszonyi, my hovorime Vieden a 
nie Wien...  
Z toho vyplyva, ze kazdy si moze tych druhych pomenovat po svojom a nasi predkovia 
niekolko storoci hovorili Cigani, preto  neobstoji fakt, ze prislusnici tohto etnika v 
sedemdesiatych rokoch minuleho storocia sa nazvali Romovia...  
Oni si tak mozu hovorit, ale my zachovajme oznacenie tradicne, to predsa nie je nic zle, nie je 
to pejorativne, napokon Nemci hovoria Zigeuner a ini - Francuzi ci Spanieli - Gypsis...  

2/ Cigani su v Europe cca 700 rokov, dost dlha doba, aby pochopili, ze v Europe sa treba o 
seba postarat pracou, len pracou a zase len pracou...a neparazitovat. Mohli spoznat vsetky 
europske etnika, narody a mohli odkukat, ako to robia ini.  
Ale oni nam tu hraju nekonecne divadlo a my im naletime s nasim falosnym sucitom nad ich 
stavom - ale v prirode je to tak - kto sa o seba nevie postarat, ten zahynie... Ak by sme tu 
neboli, kto by zivil Ciganov, kto by daval socialne davky, kto by ich ucil moresom, koho by 
okradali, kto by im staval basy, kto by ich liecil len preto, lebo su spinavi, lenivi a nevedia sa 
o seba postarat...  

3/ Kategorickym imperativom vsetkeho ziveho na tejto planete je - prezit za kazdu cenu! 
Zivot na tejto planete je riadeny predatorsky. Aj medzi rastlinami je boj o vlahu, o svetlo, o 
ziviny v pode - medzi zvieratami je vztah bylinozravci a masozravci - aj medzi ludmi je 
odveky zapas o podu, o vplyv, je to suboj etnik.., aj preto boli, su a budu vojny...   

4/ Mozno viete o tych, co si na pracoviskach medzi kolegami neustale pytaju cigaretu, no 
sami ich nekupuju... Vela je takych. A presne takto sa spravaju Cigani - my im davame na 
cigarety, na alkohol, na jedlo, na satstvo, na televizor, na vsetko... Ludia prace su trestani tym, 
ze im strhavaju dane a tieto peniaze sa rozdavaju Ciganom... Ale normalnych ludi to uz 
nebavi, preco by ich mali stale podporovat, preco by mali zivit ich stale pocetnejsie rodiny, co 
na to prinasa v spolocnosti - len to generuje dalsie problemy. 



 
5/ Sedemsto rokov nestacilo - kedy sa konecne dokazu postavit na nohy...  
Nasi predkovia v minulom storoci - veru aj negramotni - isli za pracou do Ameriky, konali 
zodpovedne, posielali dolare domov, aby ich rodiny, ich deti prezili. To je recept aj pre 
lenivych Ciganov, musia ist za robotou az na kraj sveta, treba im to takto povedat, lebo nie je 
pravda, ze su v biede kvoli nam.  
Za komunistov bolo povinne pracovat a napriek tomu boli medzi nimi taki, co v zivote 
nerobili, ini boli fluktuanti, vtipy o ich pracovnej moralke su veru pravdive...  

6/ Kedysi davno stat vznikol sposobom, ze ludia sa skladali na servis - platili si armadu, 
policiu, lekarov, ucitelov... Ludia najprv museli pracovat, produkty ich prace si vymienali, 
neskor, ked boli peniaze, tak si vsetko platili... Aj teraz je tomu tak. Ale Cigani neplatia ani 
armadu, ani policiu, ani zdravotnikov, ani ucitelov - napriek tomu chcu este aj byty, lebo maju 
vela deti..  

7/ Videl som prirodopisny dokument - vtaci - samec a samicka postavili hniezdo, potom 
kruzili po okoli, ci je dost potravy, cervikov, pandrav, husenic - napokon v hniezde bolo iba 
jedno vajicko...Preco asi? No aj ti vtaci sa spravaju zodpovedne, usudili, ze sezona nie je 
bohata na potravu, takze viac ako jedno vtaca by neuzivili... A Ciganka z osady krici do 
televizie - dajte mi byt, ja mam desat deti... 
Vam sa zda takato nezodpovednost normalna, vy to nevidite, ci nechcete vidiet, vy neviete 
preco su ludia na Ciganov nasrati...?  
Ved ludia by z dani mohli mat pre seba lepsiu armadu, lepsiu policiu, lepsie zdravotnictvo, 
lepsie skolstvo...  

8/ Ja som za socialny stat s dorazom na solidarnost - ale pre nevyliecitelne chorych, pre tych 
starcov, co su na penziii no predtym v 
podobe dani za 40 rokov prace si svoje uz odrobili...  

9/ Ciganom bolo zle, ked ich komunisti hnali do prace a kazdy by mal pracu, zle im aj teraz, 
lebo im vraj pracu nedavaju, priam 
odmietaju...Ved to je Kocurkovo - ked musia, tak nechcu, ked nemusia, tak im pracu nedaju...   

Pan Beblavy, ako vystudovaný herec a vysoký cinitel SDKU, cudujem sa, ze neviete pochopit 
ich divadelne kreacie, vdaka takym, ako ste vy, budu neustale predlzovat stav totalnych 
parazitov...  

10/ Na sklonku federacie v roku 1992 davala STV 2 vecer z Kosic diskusnu relaciu o 
Ciganskej otazke - bol tam aj pravnik - Rom - ktory vlastnym pricinenim sa vymanil z osady a 
vystudoval. Utkvela mi jeho jednoznacna odpoved "ja som Rom, ja ich mentalitu poznam, ja 
viem kedy hraju divadlo, lebo na to maju talent, ale aby sa zmenili, na to treba jedine - 
ekonomicky tlak...   

Pan Beblavy, desifrujme to - az ked budu totalne hladni, az ked nebudu mat nic, tak budu 
robit hocico, len aby prezili...  

11/ Socialne davky ich nezmenia, oni si za peniaze kupuju najprv pijatiku, cigarety, az potom 
jedlo a veci, ktore potrebuju ich 
deti... 
Namiesto penazi v tej hodnote im davat potraviny pod dohladom presne na hlavu v osade, tri 



zeny spomedzi nich by varili denne, satstvo by mali zo second handu - ciste no pouzite, no za 
to vsetko by museli nastupit k zmenam.  
Rano by zacalo upratovanim (osada moze byt chudobna, ale musi byt poriadok, relativna 
cistota, kazdy by sa musel umyt, aj zuby, odpady by triedili, muzi by chodili na brigady do 
lesa, kazda desiata fura dreva by bola pre potreby osady... 
Peniaze ich neprevychovaju - treba od nich ziadat zmenu zivota a povedat im jasne, ze my zlí 
bieli vsetci sa skladame na ich prezitie...  
Nech to konecne pochopia, ze statne peniaze, to su peniaze ludi prace, ktori su trestani tym, ze 
im prijmy stat zdanuje... 
A tieto peniaze rozdava lenivym Ciganom. To je paradox.  

12/ V osadach na Slovensku, ktoré vznikli po revolúcii zije cca 160 000 Ciganov na nas ukor.  
V Madarsku 52 percent deti do 8 rokov ma cigansky povod...  
To chceme aj my - to je obcianska spolocnost, ak ine etnika musia robit na jedno lenive, ktore 
za 700 rokov sa nedokazalo postavit na nohy a zit za vlastne...  
Vam by vyhovovalo, keby ste cely zivot museli zivit leniveho a nespratného suseda, keby ste 
sa mu museli postarat o byt, o jedlo, o jeho deti, platit im nemocensku, este aj basu postavit...? 

+++++++++++++++++++++++++ 

Blog!!! Devínska Nová Ves  ako ju nechcete vidie .

 

1. september 2010, krija,  

Vláda a médiá Vám zatem ujú myse . 

Zbra ové amnestie a Lip ic ide prezbrojova : 

http://www.youtube.com/watch?v=23baXWtViv4

 

Rauni Kilde 

 

bývalá éflekárka zdravotného výboru Laponska cca pred rokom: 

Áno, to sme mali vo Fínsku. Je to v dy z politických dôvodov. Hlavný dôvod je získa 
zbrane od civilistov, aby sa nemohli bráni , keby pri la nejaká kríza. Ako vo Fínsku: boli 
sme jedinou krajinou v Európskej únii, ktorá neobmedzila zákonom zbrane. My máme dlhú 
hranicu s Ruskom, a medvede a vlci ju prechádzajú, a mnoho mladých mu ov od 15 rokov ich 
lovia. Vo Fínsku máme o tretinu viac zbraní na obyvate a ne je svetový priemer. A tak sme 
povedali nie. A potom pri lo to strie anie v kole (september 2008)  a ná prvý minister 
povedal, obmedzíme zbrane. A potom pri iel prvý tajomník NATO  Fínsko nie je v NATO, 
nechceme by ovládaní Ameri anmi a tak. Tak e sme to obmedzili, ale len trochu. A potom 
pri lo al ie strie anie v kole (júl 2009) a prvý minister povedal, tak teraz to naozaj 
obmedzíme. Tak e získali, o chceli Spome te si aj na nepálsku krá ovskú rodinu, kedy 
nepálsky princ zabil krá a a celú rodinu, a potom sa sám zabil. To je takzvané delta 
programovanie, aby sa sám zabil.

 

Pod iarou.

 

Ka dá pravda prechádza tromi fázami. Najprv je zosmie ovaná, potom násilne potla ovaná a nakoniec prijatá za 
samozrejmú.

 

Arthur Schopenhauer 

http://www.youtube.com/watch?v=23baXWtViv4


Tí, ktorí sú ochotní vzda sa slobody, aby si zabezpe ili bezpe nos si nezaslú ia ani slobodu, 
ani bezpe nos .

 
Benjamin Franklin 

Pod druhou iarou.

 

Slovanstvo zasadí palmu pokoja na zemi. V jej tieni bude hovie si udstvo jak v prístave bez 
búrky a prieku a pán Boh s ú ubou spo inie si zas, ako po stvorení.

 

P.O. Hviezdoslav   


